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Vážení občané,

prázdniny jsou za námi a pro mnoho z nás nejistý podzim pomalu před námi.  
Přestože je náš život stále ovlivňován bezpečnostními opatřeními spojenými s výsky-
tem koronaviru COVID-19, dle názoru epidemiologů není důvod k panice. Co je však 
nutné, je zodpovědné chování nejenom k sobě, ale také k ostatním v našem okolí. 
Zvládli jsme jaro a věřím, že zvládneme i podzim a zimu. Zatím sice není jasné, jaké 
všechny následky bude toto dění mít, jisté však je, že od počátku výskytu koronaviru  
se jedná o významný zásah do všech oblastí našeho života. 

Čeká nás podzim v omezeném režimu, na který jsme nebyli zvyklí. COVID 19 nás 
všechny vrátil k našim základním hodnotám, jakými jsou zdraví, rodina, my sami a naši 
blízcí, naše země, či prostředí, ve kterém žijeme. Zkusme je neopouštět a více si jich 
vážit, každý z nás se dostal do situace, kdy pocítil o jak cenné hodnoty se jedná.

Jak jste asi všichni před časem zaznamenali v médiích, rozhodla se vláda České 
republiky částečně kompenzovat výdaje státu způsobené pandemií COVID 19 pomo-
cí daňových zákonů, které mají přímý vliv na samosprávy a jejich rozpočty. Vlivem 
těchto zákonů přijdeme o nemalé peníze a vypadá to, že rozhodnutí vlády, která mají 
negativní vliv na veřejné rozpočty, tímto nekončí.

Naše obec musí omezit některé investice a jenom díky úsporám z minulých let  
můžeme  realizovat  dlouhodobě plánované akce, jako například stavbu mateřské 
školy a tělocvičny, rekonstrukci veřejného osvětlení, kamerový systém a chodník 
ke škole. Další plánované akce však musíme odložit.

Bohužel nám všem budou po nějakou dobu znepříjemňovat běžný život především 
liniové stavby (chodník, veřejné osvětlení, optická síť), a to přestože se snažíme, aby 
to bylo v co nejmenší míře. Tímto vás prosím o trpělivost a děkuji za pochopení. 

Po uvolnění bezpečnostních opatření začala intenzivně pracovat také Kulturní  
komise obce a připravila pro vás v průběhu léta spoustu akcí, které  měly velkou 
návštěvnost. Děkuji všem členům kulturní komise za jejich práci, bez které bychom 
se neměli na co těšit .

Letošní červencové počasí nás vrátilo o několik let nazpět, kdy jsme prožívali  
dešťové medardovské červnové dny, což bylo pro naši přírodu velmi příznivé. Násle-
doval slunečný srpen a teď si užíváme krásné babí léto. Počasí neovlivníme, ale co 
můžeme ovlivnit, je životní prostředí. A to tím nejjednodušším způsobem, kterým je 
třídění odpadů. Stále vidíme v popelnicích odpad, který tam nepatří, třeba biologický 
odpad (větve, tráva, listí,…), který patří na kompost, papír a plasty, které je možné 
přivézt do sběrného dvora nebo vhodit do kontejnerů ve sběrných místech.

Úvodní slovo
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Obec Kvasiny

Třídit odpad je nutné i z hlediska úspor, predikce ceny za skládkování komunálního  
netříděného odpadu je v dalších letech až trojnásobná, což se bude muset odrazit na výši 
poplatku za odpady, který by dle zákona mohl být již dnes 1000 Kč na obyvatele. 

Je na každém z nás, aby výše poplatku, který za odpady platíme, byla co 
nejnižší. 

Připomeňme ještě začátek školního roku. Musíme si uvědomit, že děti nebyly ve  
škole několik měsíců, což je situace, kterou nepamatujeme. Proto bych chtěla popřát 
pedagogům i rodičům hodně trpělivosti při návratu žáků do škol a žákům, aby do školy 
chodili rádi a učení se jim dařilo. Nebudou to mít po takové době jednoduché. 

Prožijme všichni příjemný podzim 
Alice Nováková, starostka

„Je dobré milovat toho tolik, kolik je člověk schopen; tam je opravdová síla; 
kdo hodně miluje, hodně dělá, hodně dokáže. A to, co je uděláno s láskou, je 
dobře udělané.“                       Vincent Van Gogh

Volby 2020
Volby do Zastupitelstev krajů se z rozhodnutí prezidenta republiky (sbírka zákon  
č. 169/2020 ze dne 15.4.2020) uskuteční ve dnech 2. a 3.října 2020.

Kontaktní osoba za Obec Kvasiny
Jana Cejnarová, podatelna, evidence obyvatel, tel. 494 596 091, 494 596 265, 
724179776

DNY VOLEB:
V první den voleb – v pátek 2.10. 2020 proběhne hlasování od 14:00 hodin do 22:00 
hodin.
Druhý den voleb – v sobotu 3.10. 2020 se bude hlasovat od 8:00 hodin do 14:00 
hodin.
Sčítání hlasů se uskuteční v sobotu 3.10. 2020 ihned po uzavření volebních míst-
ností.
Každý volič může v týchž volbách hlasovat pouze jednou.

KDO MŮŽE VOLIT:
 Právo volit na území České republiky do zastupitelstev krajů má každý občan ČR, 
který alespoň druhý den voleb, tj. 3.10. 2020, dosáhl věku nejméně 18 let a je přihlá-
šen k trvalému pobytu v obci, která náleží do územního obvodu kraje.
 Překážkami ve výkonu volebního práva pro volby do zastupitelstev krajů je zá-
konem stanovené omezení osobní svobody z důvodu ochrany zdraví lidu (karanté-
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na), omezení svéprávnosti k výkonu volebního práva (musí být uvedeno ve výroku  
rozhodnutí soudu) a zákonem stanovené omezení osobní svobody z důvodu výkonu 
trestu odnětí svobody.
 Každý volič si může v úředních hodinách na obecním úřadu ověřit, zda je zapsán 
ve stálém seznamu voličů; může požadovat doplnění údajů nebo provedení oprav. 
Obecní úřad je povinen do 48 hodin žadateli vyhovět nebo mu v této lhůtě sdělit dů-
vody, proč žádosti vyhovět nelze.
 Dva dny před volbami, tj. 30.9. 2020 (středa), obecní úřad seznam v 16:00 ho-
din uzavře.

VOLEBNÍ OKRSEK PRO VOLIČE S ÚŘEDNÍ ADRESOU:
 Volič, který má trvalý pobyt na úřední adrese (Kvasiny 81) je zapsán ve stá-
lém seznamu voličů a tudíž může své volební právo uplatnit ve volebním okrsku  
č. 1 Kulturní dům. 

VOLIČSKÉ PRŮKAZY:
 Od vyhlášení voleb může volič, který nebude volit ve svém volebním okrsku, požá-
dat o voličský průkaz. Vydávat vyhotovené voličské průkazy bude možné na evidenci 
obyvatel Obecního úřadu v Kvasinách.
 Volič může požádat osobně u obecního úřadu, který vede stálý seznam voličů, 
podle místa trvalého (dle údaje z občanského průkazu), nejpozději do středy 30.9. 
2020 do 16:00 hodin.
 Žádost lze podat v listinné podobě opatřené úředně ověřeným podpisem voliče, 
nebo v elektronické podobě zaslané prostřednictvím datové schránky (musí být 
datová schránka fyzické osoby –voliče), obě podání musí být doručena nejpozději  
7 dnů přede dnem voleb, tj. do pátku 25.9.2020 do 16 hodin. Za ověření podpisu 
na úřadech se správní poplatek nevybírá.
 Voličský průkaz lze zaslat na uvedenou adresu  (doporučeně do vlastních rukou 
výhradně adresáta), případně může průkaz převzít i osoba, která se prokáže plnou 
mocí s úředně ověřeným podpisem voliče žádajícího o vydání voličského průka-
zu.
 Voličský průkaz opravňuje voliče k hlasování v jakémkoliv volebním okrsku v územ-
ním obvodu kraje, kde jsou volby vyhlášeny (tzn. občan Kvasin, může s voličským 
průkazem volit v kterémkoliv volebním okrsku v Královéhradeckém kraji.

VOLBY V ZAHRANIČÍ:
Při volbách do zastupitelstev krajů není možné hlasovat na zastupitelských  
úřadech ČR v zahraničí.

VOLBY V NEMOCNICI, ZDRAVOTNICKÝCH NEBO SOCIÁLNÍCH ZAŘÍZENÍCH:
V nemocnici, porodnici, ústavu sociální péče nebo obdobném zdravotnickém zaří-
zení, kde nemá volič trvalý pobyt ve volebním okrsku daného zařízení, může volič 
hlasovat pouze na základě voličského průkazu vydaného obecním úřadem.
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Hlasování v uvedeném zdravotnickém zařízení zajistí okrsková volební komise,  
v jejímž obvodu se zařízení nachází.  Okrsková volební komise vyšle dva své členy, 
kteří po prokázání totožnosti (platným občanským průkazem nebo cestovním pasem) 
umožní voliči hlasovat prostřednictvím přenosné volební schránky.

VOLBA DO PŘENOSNÉ HLASOVACÍ SCHRÁNKY:
 Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních, důvodů obecní úřad 
a v den voleb okrskovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební míst-
nost, a to pouze v územním obvodu volebního okrsku, pro který byla okrsková 
volební komise zřízena.
 Požadavky na návštěvu s přenosnou volební schránkou můžete zasílat na e-mail: 
podatelna@obec-kvasiny.cz nebo na tel.: 494 596 265, mob. 724 179 776, (jméno, 
příjmení voliče, adresa trvalého pobytu, tel. kontakt na voliče).

ZPŮSOB HLASOVÁNÍ:
Po obdržení sady hlasovacích lístků a úřední obálky vstoupí volič do prostoru urče-
ného k úpravě hlasovacích lístků. Volič může vložit maximálně jeden hlasova-
cí lístek, na kterém může přitom zakroužkováním pořadového čísla nejvýše  
u 4 kandidátů vyznačit přednostní hlasy. Jiné úpravy nemají na posuzování hla-
sovacího lístku vliv.

HLASOVACÍ LÍSTKY:
Hlasovací lístky budou doručeny voličům na adresu místa trvalého pobytu nejpozdě-
ji 29.9. 2020, případně budou k dispozici ve všech volebních místnostech.

Informace o vodě
Voda, kterou pijete.

 Nedostatek pitné vody ve studních, její mizerná kvalita a soustavné zdravotní po-
tíže obyvatel dohnaly naše předky k rozhodnutí nahradit obecní studny veřejnými 
vodovody z kvalitních vodních zdrojů. 
 V našem snažení bylo důležité datum 13. 10. 1946. Toho dne Solnický magistrát 
spolu s okolními obcemi založil svazek obcí s názvem Vodovodní svaz Císařská 
studánka. To byl zásadní krok pro záměr přivést pitnou vodu do každé chalupy v ši-
rokém okolí. Zdrojem kvalitní pitné vody byla Císařská studánka v lese Vrchoviště 
u Ještětic. Velkým propagátorem této myšlenky a jedním z hlavních iniciátorů byl 
MUDr. Bohumil Soulek, obvodní lékař v Solnici. Na jeho počest je voda z Císařské 
studánky zvána Bohumilkou. 
 Co naprší v podhůří Orlických hor, to časem vypijeme. Dešťová voda prosakuje 
do spodních vrstev půdy, prochází přes štěrkové a pískové sedimenty a vyvěrá v pra-
meništi zvaném Císařská studánka. Zde se nachází studna, kde se zachytává vývěr 
původní pravěké studánky, a dále tři nové hlubinné vrty. Z prameniště je voda čer-
pána do centrálního vodojemu nad Solnici a odtud rozváděna vodovodní sítí v délce 
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112 km ke spotřebitelům. Z centrálního vodojemu jsou zásobovány dva podřízené 
vodojemy, na Hraštici a v Bílém Újezdě, pro zásobování obyvatel v horních tlakových 
pásmech. Na skupinový vodovod je připojena Solnice, Ještětice, Kvasiny, Skuhrov 
nad Bělou, Brocná, Debřece, Hraštice, Rybníčky, Svinná, Bílý Újezd, Masty, Hroška, 
Černíkovice, Domašín, Lično, Třebešov, Libel, Synkov, Slemeno, Jedlina, Lipovka, 
Litohrady, Lokot a část Rychnova nad Kněžnou.
 V roce 2019 bylo čerpáno 585 666 m3 pitné vody pro cca 10 000 obyvatel a nespo-
čet ostatních odběratelů. Celkově úředně povolený roční odběr podzemní vody činí 
1 585 000 m3. Čerpaná voda neprochází žádnou úpravou krom dávkování chlóru. 
Ten zabezpečuje nezávadnost vody i v nejvzdálenější odběratelské přípojce.
 Cena vodného pro rok 2020 činí 40,60 Kč a není předpoklad, že by se v příštích 
několika letech navyšovala.
 Vlastníkem vodovodních řadů, čerpacích stanic, vodojemů, čerpací a měřící tech-
niky jsou obce, potažmo svazek obcí - Vodovodní svaz Císařská studánka. Nejvyš-
ším orgánem svazku je Výbor svazku, kde mají odpovídající zastoupení všechny 
obce ve svazku. Odborným provozovatelem je firma AquaServis, a.s. se sídlem 
v Rychnově nad Kněžnou, kterou obce a svazky ovládají prostřednictvím valných 
hromad a dozorčích rad.
 Prioritou Vodovodního svazu Císařská studánka je dokončit modernizaci prameni-
ště. Dosud byly revitalizovány dva vrty. Byly nově vystrojeny moderní čerpací a ovlá-
dací technikou a zastřešeny. Položili jsme k nim nové výtlačné řady, nové silové, 
ovládací a přenosové kabely. Opravili jsme budovu hlavní čerpací stanice, vyměnili 
okna, provedli novou elektroinstalaci, vybavili novým hlavním rozvaděčem, přípojkou 
pro náhradní zdroj a zrekonstruovali chlorovnu. Celý areál byl nově oplocen a opat-
řen novou vstupní branou.
 Zbývá revitalizace posledního vrtu včetně jeho nového vystrojení a zastřešení. 
V hlavní čerpací stanici zbývá výměna původního potrubí v armaturní komoře a drob-
nější opravy. Hodláme také celoročně změřit, kolik pitné vody „bez užitku“ odtéká 
z prameniště.
 V letošním roce, roce vodovodní hojnosti, se zdá naše snaha o prameniště jako 
přehnaná. Co moje paměť sahá, nepamatuji takový přebytek vody odcházející z pra-
meniště, jako v letošním červnu a červenci. V červnu bylo i největší množství srážek 
od roku 1961. Bude-li to tak i v příštích letech, můžeme se jako vodohospodáři rado-
vat. V opačném případě ale chceme být připraveni.

Vodovodní svaz Císařská studánka
Daněk Mirek

předseda svazku obcí 

  Chcete-li se o vodě a historii vodárenství v našem okolí dozvědět více, můžete si 
zakoupit knížku Voda pro život, kterou v roce 2016 vydal Vodovodní svaz Císařská 
studánka. Kniha je k dostání na Městském úřadě v Solnici za prodejní cenu 220 Kč. 
Na dobírku si ji můžete objednat na mailové adrese vscs.solnice@seznam.cz nebo 
telefonicky na čísle 602 348 674 za cenu prodejní + balné a poštovné.



6



7

Záhada dvora a tvrze Postolkova
v Kvasinách

Když byl v letech 1826 – 1843 zpracován v Čechách stabilní pozemkový katastr 
a vyhotoveny katastrální mapy, byly v mapách obecních katastrů pojmenovány části 
katastru ponejvíce tak, jak byly od starodávna mezi místními lidmi používány. Také 
v místní trati v obci je část pozemků, luk a polí pojmenována „postolkovská“.

Jako všechny bývalé dvory a jejich hospodářské budovy shledáváme v blízkosti 
dvorských pozemků. Např. Panský dvůr na dolním konci Kvasin měl pole od samot-
ného dvora až po solnický kostel, na Tisové a u Černého lesa, tak také dvůr Postol-
kov se nalézal velmi pravděpodobně v blízkosti polí, které k němu náležely, totiž při 
severní straně obce. 

Katastrální mapa obce nám však poskytuje další poznání, do polí v postolkovské 
trati vedly vyježděné polní cesty a ty jsou tu dosud. Kam vedou a kde se sbíhají? 
K Byronovu lesu a od něho dolů do vsi.

Kdyby  byl mohl uvážit autor historického veledíla Hrady a zámky August Sedláček 
tyto poznatky, nemohl by se domnívat, že “dvůr s tvrzí, slove Postolkov, lze blízko 
městečka Solnice hledati, např. na té straně k Rychnovu…”.

Dochované zprávy a dokumenty o dvoře a tvrzi Postolkov:
Autor Hradů a zámků August Sedláček píše v díle II. na straně 210.: “Bylať  

v Solnici ještě jedna tvrzka s dvorem Postolkovským. K dílu totiž Bedřichovu z Vlka-
nova koupen dvůr ten od nějakého měšťasna solnického a buď hned za něho, aneb 
za syna jeho tvrz tu postavena. Bedřich z Vlkanova (syn jeho) postoupil toho dvoru 
s tvrzí manželce své Lidmile Talackové z Ještětic (*1596) a vydal jí roku 1616, 24. 
června list hamfešní, jímžto dvůr ten ode všech povinností osvobodil. V držení tohoto 
dvora vešel pak Burian Felix z Vlkanova (syn Lidmilin, 1614) a seděl zde s chotí svou 
Kateřinou Hubrikovou (*1626). Konečně prodali synové jeho Bedřich, Filip, Jindřich 
a Jan Petr, smlouvou z r. 1670, dne 15. října učiněnou “dvůr s tvrzí, od starodáv-
na zove Postolkovský a k tomu patřící zahrady, domy, chalupy, etc., dům v Solnici 
P. Mikuláši a L. Cruce, převoru Karmelitánův za 4.200 zl. rýnských a proti vydání  
12 sudů piva. Kde tvrz tato a dvůr ležely, nepodařilo se přese vše hledání v knihách 
jak v Rychnově, tak i v Solnici uložených vypátrati. Ostatně nestojí v připomenuté 
smlouvě z r. 1670, že tvrz tato byla v městečku a lze jí tudíž také blízko něho hledati, 
např. na té straně k Rychnovu, kdež prý zbytky nějakého stavení se spatřují”. 

Tolik Aug. Sedláček: Hrady a zámky, II. Díl, str. 210

Extrakt knihy privilegií města Solnice obsahuje tento čitelný zápis: 
“Kolem roku 1559 byl pánem panství Solnice Benjamín z Vlkanova a koupil statek 

od Dobše Zemana se vším příslušenstvím, s mlýnem a pilou za 350 kop. Ten statek 
se jmenoval dvůr Postolkovský.”

Dr. Josef Dostál píše ve Vlastivědném sborníku Z Pelclova Kraje ročník I,  
str 17-19:
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Kde ležela tvrz Postolkovská?
Když vyjdeme z trhové smlouvy, zapsané v deskách zemských (DZ 318, L8) vidí-

me, že jde o “dvůr s tvrzí slove Postolkovský a k tomu patřícími zahradami, s domy, 
chalupami, s lidmi osedlými, tu přítomnými i nepřítomnými, i s těmi z gruntů sběhlými 
a spravedlnostmi jich. 

Smlouva vytýká, že jde o dědictví po bábě jmenovaných bratří, paní Lidmile, ro-
zené Talackové z Ještětic. Tato byla ženou Fridricha z Vlkanova, jednoho ze čtyř 
vlkanovských, kteří drželi panství solnické v době Bílé Hory.  Dva a dva bratři Vlka-
novští (Jan a Benjamin, Karel a Fridrich) drželi panství po svých otcích a pocítili krutě 
na sobě trestající ruku bělohorského vítěze. Přišli o svůj majetek a byli nad to vydáni 
zvůli nových pánů. Roku 1624 císařskou resolucí dostal solnické panství (díly Jana, 
Karla a Fridricha ) koupí Jindřich z Donína. Pro dluhy tohoto se potahoval ke kon-
fiskovaným statkům později Simeon Aplman z Kolichretu, voják, který ztělesňoval 
plně válečnou dobu. Činil si také nárok na dvůr Postolkovský, jenž Fridrich z Vlka-
nova postoupil listem hamfešním, datovaným 24.6.1616 své manželce Lidmile, roz. 
Talackové z Ještětic. Na stížnost paní Lidmily hradečtí krajští hejtmani Opersdorf 
a Mikuláš Talacko, z nařízení nejvyšších úředníků sročili na 22.10.1636 pana Aplma-
na a Fridrich z Vlkanova na rychnovský rathaus. Manžel paní Lidmily energicky se 
bránil proti choutkám Aplmanovým. Poukázal správně na to, že tento stateček, jako 
majetek jeho manželky nikdy netvořil součást konfiskace, jak dokazuje přípis taxy 
z r. 1623. Tehdy paní Lidmila prokázala před komisaři svou spravedlnost a při témž 
dvorečku jejím svobodném zplna zanechána byla. 

Totéž svědčily osoby svobodného i jiného stavu. Proto vrchnosti solnické nikdy se 
dvoru neujímaly a pán z Donína zápisy jen na to, co držel panu Aplmanovi jest učinil. 

Krajští hejtmané byli přesvědčeni o právu paní Lidmily Vlkanovské ve své zprávě 
nejvyšším úředníkům v Praze (dané v Častolovicích 29. října) vzpomínali, jak nedáv-
no při jisté komisi (na žádost Jiřího staršího Vostrovského ze Skalky a Aplmana) pan 
Aplman, “před námi, hejtmany krajskými a jinými rytířskými lidmi rukou dáním pod 
poctivostí svou připověděl, že týchž rytířských lidí, na oko vidí, že jsou nyní nanejvýš 
schuzeni, více o ničemž turbírovati a molestírovati nechce, nýbrž při pokojném uží-
vání jich spravedlivých věcí zanechati chce. 

Více informací a soupis obyvatel Postolkovského dvora bude v příštím čísle. 
Zdroj: Historie obce Kvasiny díl I. Str.: 46, 47, 48 . Autor: Karel Kučera 

Kateřina Kernová

Ze života základní školy
Začal nový školní rok

Sešli jsme se tradičně na slavnostním zahájení ve zdejším kulturním domě. 
Přivítali jsme dva nové prvňáčky i děti, které k nám přestoupily z jiných škol.  
Po společném fotografování byli už všichni natěšeni na cestu do svých tříd. 

Kromě učení o přestávkách dělají malí studenti „stavební dozor“ - nalepeni u okna 
sledují práci stavbařů na tělocvičně a nové školce. 
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Hned začátkem září nás 
čekala exkurze do obory 
a na zámek Žleby. Sezná-
mili jsme se se zvířaty, které 
tam mají ve zdejší záchran-
né stanici. Pozorovali jsme, 
co umí vodní ptáci, veverka 
i liška. Děti mohly hodit piš-
koty divočákům, viděly kr-
mení bílých jelenů i dalších 
zvířat. Skvělým zážitkem 
bylo fotografování s káně-
tem, střelba z luku na terč 
nebo nádherná ukázka 
výcviku dravců. Zajíma-
vá byla i prohlídka zámku 
s velkým množstvím zbroje 
i zbraní. Všichni jsme obdi-
vovali krásně zdobené sály 
a dozvěděli se o pohád-
kách, které se tu natáčely. 
Nechybělo ani závěrečné  
nakupování suvenýrů a ob-
čerstvení. Děkujeme za do-
pravu A. Vaverovi. 

I letos budou pro děti zdarma zájmové kroužky – počítačový, tělovýchovný,  
keramický, hra na flétnu a kroužek přátel přírody. Pokud by měl někdo z dalších rodi-
čů zájem o vedení nějakého kroužku, ozvěte se, budeme jenom rádi.

V nejbližší době nás čeká setkání s hasiči, tradiční přespolní běh i další akce, 
o kterých se dozvíte příště.

Učitelé a žáci školy

Naše mateřská škola
Přejeme příjemný konec léta a plno sluníčka. 
V novém školním roce máme v plánu spoustu akcí a činností. O všem vás budeme 

informovat. A věříme, že sdělené informace vám budou k užitku.
Co jsme již stihli během konce prázdnin a začátku školního roku?
Pověděli jsme si něco o pohádkách, jaké máme rádi, jakým způsobem je můžeme 

zhlédnout nebo vyslechnout. K vlastnímu hraní pohádek jsme si vyrobili loutkové 
divadélko a hned jsme ho vyzkoušeli s pohádkou o drakovi a princezně.  

Protože se nám líbí akce probíhající na internetu jménem Putovní kamínek, tak 
i my jsme se zapojili a několik takovýchto kamínků si vyrobili. Putovaly do Nového 
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Kulturní komise
Letní kina

Během letních měsíců kulturní komise 
obce Kvasiny uspořádala několik akcí za fi-
nanční podpory obce. Jednou z nich bylo 
promítání filmů. Ve spolupráci s Volejbalo-
vým klubem Auto Škoda Kvasiny se na vo-
lejbalových kurtech promítaly čtyři české 
komedie – Přes prsty, Šťastný nový rok, Bo-
bule 3 a Ženská na vrcholu.

Děkujeme volejbalistům za zapůjčení are-
álu.

Města nad Metují, kam jsme se vydali na představení Štístko a Poupěnka. Je to již 
tradiční projekce festivalu České filmové komedie. 

Povídali jsme si o ovoci a také o zelenině. Tyto plody si děti do mateřské školy 
přinesly a my jsme je mohli řádně prozkoumat. Nejen vizuálně, ale i chuťově. Bylo to 
moc dobré.

Na přední zahradě školy si hrajeme na písku, stavíme hrady, bábovky. Vymýšlíme 
překážkové dráhy, jezdíme závody s auty a nejraději posíláme a chytáme obruče.

Prohlížíme si knihy, hrajeme na prodavače nebo malujeme s vodovkami či pastel-
kami. Naše výtvory potom vystavujeme v šatnách i ve třídách.

Do dalších měsíců přejeme plno pohody a dobré nálady.
Děti a učitelky z mateřské školy
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Výlet na Sněžku
Jednou z dalších akcí 

byl autobusový zájezd 
do Krkonoš pro všech-
ny věkové kategorie. 
Zájezd se konal 19. čer-
vence 2020. Ráno před 
odjezdem to vypadalo, 
že nám počasí nevyjde 
tak, jak bychom chtěli, 
ale nakonec se umoud-
řilo a krásný den si užil 
každý dle svého. Ně-
kteří vyjeli na Sněžku 
lanovkou a pokračovali 
po hřebenu přes Luč-
ní boudu a Výrovku až 
k bufetu a zpět do Pece 
pod Sněžkou. Jiní šli 

pěšky Obřím dolem, každý podle svých možností a schopností. Byli i tací, kteří si 
po túře sjeli bobovou dráhu. A o tom to bylo – užít si to!!! Zájezd se vydařil a příští rok 
se vydáme na Sněžné jámy.

Sousedské posezení
Před kulturním domem se 9. srpna konalo sousedské posezení. Pozvání přija-

li Staropražští Pardálové, kteří za horkého dne naladili skvělou atmosféru. Krásné 
české písničky chytily za srdíčko všechny, kteří přišli a zpívali s nimi. Když zahráli 
skladbu Vltava, byla to opravdu nádhera.

Loučení s létem
Kulturní komise za finanční podpory obce Kvasiny 

uspořádala 30. srpna před kulturním domem Loučení 
s létem. Počasí si opět dělalo, co chtělo, ale při vystou-
pení skupiny Holki se vyjasnilo a vydrželo to až do veče-
ra. Další úžasnou show nám předvedl se svým vystou-
pením Abeceda hvězd fenomenální zpěvák a imitátor 
Vladimír Hron. Jeho výkon hudebních imitací (Hana 
Zagorová, Drupi, Peter Nagy, L. Pavarotti, Michal David 
a další) byl excelentní.

Celé odpoledne zakončila skvělá dixielandová kapela 
Black Buřiňos z Týniště nad Orlicí. Milovníci této hud-
by si přišli na své. Po celou dobu této akce se mohli 
návštěvníci (a že jich bylo) občerstvit v kulturním domě 
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a jeho okolí, kde bylo grilo-
vané maso, palačinky či vý-
borné dobroty ke kávě. Malé 
děti měly k dispozici kolo-
toč, který byl celé odpoled-
ne stále obsazený. Akce se 
podařila a budeme se těšit 
na další.

Kvasiny v běhu
Na začátku září, přesně 

5. 9. se v Kvasinách kona-
la akce s názvem Kvasiny 
v běhu.

Kvasinský běžecký závod 
byl pořádán podruhé a my-
šlenkou závodu bylo přede-
vším užít si bezva sportovní den s přáteli a rodinou.  Počasí nám přálo a všichni 
běžci doběhli v pořádku.  Po celou dobu akce byl otevřený kulturní dům s možností 
občerstvení. Pro nejmenší závodníky byl navíc připraven skákací hrad.

Máme velikou radost, že se zúčastnil dvojnásobný počet závodníků než v loňském 
roce a tuto akci navštívili místní i přespolní sportovci. Celkem se dostavilo 97 běžců 
ve čtyřech kategoriích.
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1. Kategorie dětí do 6 let (16 závodníků)
2. Kategorie dětí do 12 let (21 závodníků)
3. Kategorie 3 km (22 závodníků)
4. Kategorie 5 km (38 závodníků)

První kategorie do šesti let:
1. místo Patrik Kinzel
2. místo Sebastian Chmela
3. místo Josefína Jičínská

Druhá kategorie 6-12 let:
1. místo Monika Skálová (07:47)
2. místo Tereza Michlová (07:49)
3. místo Antonín Jičínský (08:20)

Kategorie žen trasa 3 km:
1. místo Veronika Holíková (13:12)
              - rekord trati
2. místo Renata Skálová (13:17)
3. místo Monika Nováková (14:06)

Kategorie mužů trasa 3 km:
1. místo Vojtěch Hovorka (13:19)
2. místo Jan Křepela (13:20)
3. místo Marek Beneš (13:53)

Všem běžcům gratulujeme k hezkému 
výkonu a těšíme se zase za rok 

na startu v Kvasinách.

Kategorie žen trasa 5 km:
1. místo Tereza Jelenová (20:34)
2. místo Zuzana Kubíčková (21:16)
3. místo Marie Čtvrtečková (23:02)

Kategorie mužů trasa 5 km:
1. místo Filip Novák (15:48)
              - rekord trati
2. místo Jan Maryška (15:54)
3. místo Marek Vašátko (16:01)
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Večerní pohádkový les
 Rok se s rokem sešel a my jsme se 12. září opět vrátili na kvasinský zámek a uspo-
řádali tradiční Večerní pohádkový les. Cestou mohly děti potkat vodníka, čarodějnici, 
Ferdu Mravence s beruškou, šašky, víly, kouzelníka, Mášu s medvědem, rytíře, Bílou 
paní, Kocoura v botách a další pohádkové postavy. Na každém stanovišti na děti če-
kaly úkoly. Za krásného počasí se zúčastnilo 172 dětiček. Děkujeme paní Klímové, že 
nám umožnila využít areál zámku a všem dobrovolníkům, kteří se podíleli na této akci.
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Zámecký kulturní rok
První listí se zbarvuje do podzimních barev, je čas se ohlédnout za létem.
Už 27. června se úspěšně odehrála první velká akce regionu - III. Půtovy zámec-

ké slavnosti, které přilákaly na 1000 diváků a 400 účinkujících. Kromě zuřivé velké 
šermířské bitvy patřila mezi velká lákadla letošní novinka v programu – ohňová show 
s koňmi v podání Black Unicorn!

Na začátku prázdnin, 2. července, pak následovala další oblíbená tradiční akce – 
koncert Letní melodie skupiny Guitar Arte Trio Jindřicha Kaulferse. O dva dny později 
byla slavnostně zakončena výstava maleb Jiřího Kejvala a dřevořezeb Evy Valterové 
s názvem Podzim pod Orlickými horami a nad Azurovým mořem.

Od 11. července zkrášlují zámeckou galerii obrazy a fotografie Hany Koblížko-
vé-Šálové, členky náchodské skupiny výtvarníků AMAG; tato výstava od 22. srpna 
do 27. září koexistovala v zájemné harmonii s interaktivní výstavou o vývoji počítačo-
vé grafiky Putování s dinosaury II, které se podařilo slavit úspěch napříč generacemi.

A na co se můžeme těšit na podzim a v zimě? Od 3. října do 1. listopadu hostí gale-
rie druhou soubornou výstavu spolku malířů a grafiků z Náchoda (AMAG) a od 5. pro-
since 2020 do 7. února 2021 se budou konat již DESÁTÉ jubilejní Betlémy na zámku! 
S radostí můžeme oznámit, že se k nám vrátí největší figurkový betlém republiky 
od Josefa Haldy – Annenruhe; doplněný o další malebné výjevy.

Vítání občánků
Dne 13. září 2020 nám bylo potěšením přivítat nové občánky Kvasin. Při této příle-
žitosti bylo rodičům nových občánků nabídnuto zasadit strom života pro svého po-
tomka u obecního rybníka v Kvasinách. V této tradici bychom chtěli dále pokračovat.

A co nás čeká dál?
Záleží na tom, co nám přinesou další opatření proti Covidu-19.

Naplánované jsou:
18. 9.  Večery při svíčkách – Dasha
  4. 10.  Dýňování
16. 10.  Večery při svíčkách – Václav Noid Bárta
19. 10.  Posvícení
25. 10.  Začínají taneční kurzy pro začátečníky a pokročilé
  6. 11.  Večery při svíčkách – Pavel Trávníček
  8. 11.  Svatý Martin
29. 11.  Rozsvícení vánočního stromu
  5. 12.  Čerti
  5. 12.  Divadlo Praha
11. 12.  Večery při svíčkách
19. 12.  Vánoční koncert Jitky Zelenkové

Kulturní komise obce Kvasiny
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Nesmíme však zapomenout na akci, která je vůbec nejstarší zámeckou tradicí 
a která symbolicky zakončuje kulturní rok – 28. prosince přijedou Guitar Arte Trio již 
na 18. Punčový koncert.

Nyní můžeme pokračovat v historii kvasinského panství. V minulém čísle jsme 
skončili u vzniku tvrze na poč. 17. století a jejím odkupem řádem Bosých Karmelitánů 
v polovině téhož století. Tento náboženský řád sídlící na Malé Straně v Praze byl pro 
naše panství prakticky požehnáním. Nutno si uvědomit, že kvasinské, resp. solnické 
panství bylo po Bílé hoře rozděleno mezi několik vlastníků, následně jejich věřitelů 
a pak se roku 1628 navíc místní obyvatelstvo připojilo k rozsáhlému poddanskému 
povstání v severovýchodních Čechách. Kromě našeho panství povstalo též trčkov-
ské i rychnovské; kromě selského obyvatelstva povstali též lidé z měst i městeček 
(Solnice, Dobruška, Opočno nebo Náchod), bezzemci a dokonce též jakýsi svobodný 
mlynář z Hlinného. Zapojili se Češi i Němci (např. obyvatelé obce Deštné). Povstalci 
si věřili natolik, že vytáhli i na krajské město Hradec Králové, ovšem neúspěšně. 
Zprávy o nich se donesly až k císaři Ferdinandovi II. Podle Jaroslava Šůly se jedná 
pravděpodobně o nejkrvavěji potlačené povstání v Českém království…

Je snadné si představit, v jakém stavu se místní region nacházel. Do této situace 
přichází podnikavý pražský řád a přináší potřebné peníze i stabilitu. Zchátralou tvrz 
přestavěli na trojkřídlý jednopatrový barokní zámek (podle datovaného portálu fortny 
se tak stalo před rokem 1706), zbudovali nový vrchnostenský pivovar a poplužní dvůr 
pod zámkem u řeky. Karmelitáni také nejspíše založili dnešní zámecký park – jednalo 
se pravděpodobně o strukturovaný francouzský park rozkládající se u nádvoří zámku 
až po dnešní čp. 202. Rododendrony a nádvoří, krásně kvetoucí na počátku léta, 
snad pochází z této doby.

Toliko k panství a zámku v polovině 17. století. Nicméně zámek v této době nebyl 
jediným šlechtickým sídlem Kvasin! Ale o tom zase příště.

Těšíme se na shledanou na našich akcích na zámku Kvasiny!

Literatura: Kosař, M. 2009: Středověká kolonizace na horním toku Bělé v Orlických 
horách.
Orlické hory a Podorlicko 16, 67 – 108.
Musil, F. – Svoboda, L 1998: Hrady, zámky a tvrze okresu Rychnov nad Kněžnou. 

Ústí nad Orlicí.
Šůla, J. 2009: Povstání na jaře roku 1628 v severovýchodních Čechách – nevyře-

šené problémy. Panorama 17, 43 – 47
Dominika Janečková

SHŠ Foltest

Začíná podzim a naše skupina historického šermu si může spokojeně oddechnout 
po nabité sezoně.

27. června jsme uspořádali první velkou akci v regionu a to III. Půtovy zámecké 
slavnosti na zámku v Kvasinách. Nabitý program přilákal na 1000 diváků, kterým se 
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předvedlo téměř 400 účinkujících. Kromě velké historické bitvy byla velkým lákadlem 
letošní novinka – ohňová show s koňmi! Těší nás, že se akce těší čím dál větší oblibě 
a již teď pro vás připravujeme opět něco nového a zajímavého.

V červenci jsme si jako skupina odpočali na bitvě v Nových Dvorech u Nymburka 
a na Mrači, kde si organizátoři vybrali našeho velitele, Viléma Janečka, za předsta-
vitele vojevůdce Žižky v jejich rekonstrukci místní husitské bitvy. Taková čest nás 
samozřejmě potěšila a ještě více nás potěšila reakce diváků na „našeho“ Žižku v plné 
síle a ráznosti.

Na přelomu července a srpna jsme uspořádali táborové ležení u zámku Kvasiny 
– kdo nás z kolemjdoucích objevil a nezalekl se vystavených zbraní, tomu byla na-
bídnuta pravá středověká káva, mohl se obléci do středověké zbroje, zhlédnout po-
vedenou scénku našich nejmladších členů nebo drobný turnaj rytířů. Byla to příjemná 
pohodová akce, kterou bychom rádi zopakovali i v příštím roce.

V srpnu jsme vyrazili o druhém víkendu až do daleké Jemnice u hranic s Rakous-
kem na jubilejní 10. bitvu naší spřátelené skupiny Novus Origo, která na našich Pů-
tových slavnostech předvádí akrobatickou ohňovou show. Poprvé jsme pustili naše 
nováčky do velké bitvy a rozhodně se zde neztratili, naopak, nepřátel se nelekli a sla-
vili válečné úspěchy! Touto akcí však skončila veškerá legrace.

Následující akcí totiž byl 29. srpna Dětský den v obci Mokrá-Horákov u Brna, kde 
jsme jako skupina zajišťovali stanoviště lukostřelby, duelů s rytíři, ukázku táborového 
ležení a předvedli nejen divadelní šermířskou scénku, ale též nesecvičený bojový 
turnaj, a to jak se patří! Diváci byli spokojení, organizátoři také – co více si přát!

Avšak nemohli jsme usnout na vavřínech, hned v následujícím týdnu jsme ve stře-
du odjížděli do Středočeského kraje do malé obce Kozmice, která nás požádala 
o zorganizování Středověkých kozmických slavností u příležitosti 670 let od první 
písemné zmínky o obci. Bylo nutno postavit tvrz, připravit prostor… a pak v sobotu 
zajistit hladký průběh rozsáhlé akce. Program zahrnoval nejen bitvu připomínající 
vypálení místní tvrze v 15. století, ale též orientální tanečnice, kapely, sokolníka… 
dorazilo kolem 1000 lidí, nejen ze samotné pořádající obce, ale i ze širého okolí a těší 
nás, že u nás strávili spokojeně celý den. Velkou část z programu viděli úplně poprvé 
v životě a my si tak mohli s dobrým pocitem odvézt symbolický klíč od obce Kozmice, 
který pro nás upekli.

Nečekaně poslední akcí sezony se stal 19. září Jarmark v Javornici, na který jsme 
byli pozváni, abychom předvedli středověké ležení, lukostřelbu, rytířské vybavení 
i duely a naše divadelní vystoupení.

26. září měl náš aktivní rok vyvrcholit Svatováclavským ležením v Archlebových 
sadech v Dobrušce v rámci velkých dobrušských Svatováclavských slavností. Bohu-
žel, špatný vývoj epidemiologické situace tuto akci neumožnil. Snad příští rok!

A co budeme tropit do konce roku? Pravidelně trénovat každé pondělí odpoledne 
a po celou sobotu na zámku Kvasiny – nebojte se přijít na nás podívat a vyzkoušet si 
historický šerm. V lednu s námi třeba vyrazíte na první šermířské akce 

Vilém Janeček
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Tento rok probíhá tak trochu jinak, než normálně, a to díky opatřením proti  
Covidu19. Tréninky na jaře byly silně omezené. Vše se rozběhlo až před létem a na-
těšení pejskaři s odpočatými psy vyrazili na cvičiště. K létu jsme museli přesunout 
také již tradiční „školičky“ pro místní i přespolní začátečníky. Vše se naštěstí stih-
lo a několik desítek nových majitelů chlupatých kamarádů se naučilo vše potřebné 
ke spokojenému společnému životu.

Letos jsme také předved-
li ukázky agility na několika let-
ních slavnostech, za všechny 
jmenujme velmi úspěšnou ukázku 
agility v lukavickém útulku. Díky 
Šárko s Kuky, Šárko s Beany, Ma-
ruško s Bonnie, Lenko s Bellí, Áďo 
s Ruby a Lucko s Texíkem. 

Kromě agilitních závodů se naši 
členové zúčastnili závodů v no-
vém kynologickém sportu – ex-
trem dog race, což je překonávání 
nejrůznějších překážek a nástrah  
v terénu společně se psem, jakési 
cross country. Na závodě Extrem 
dog race Žernov se objevily dvě 
naše členky,  

Maruška Čtvrtečková s Bonnie 
přešla trať s čistým štítem, Lucka 
Bočková s Texem potkali tři hen-
dikepy, pro mladého belgického 
ovčáka Texe nebylo plazení zatím 
to „pravé ořechové“.

Od září běží podzimní „školič-
ky“, a tak přibudou další majitelé 
pejsků, kteří nebudou mít problém 
svého pejska zvládnout. Někteří 
z nich posílí naše řady, protože je 
zaujme některý ze sportů se psy, ať 
už agility nebo sportovní kynologie 
s obranami, stopami a poslušností. 

Přejeme do zbytku roku všem 
pejskařům i nepejskařům krásný 
podzim, hodně procházek v příro-
dě a hlavně pevné zdraví.

Psí škola Rarášek

Psí škola Rarášek
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Po nouzových stavech 
a měsících nucené nečinnos-
ti jsme s vděkem uvítali mož-
nost uspořádat  20. června 
tradiční sběr starého železa 
v Kvasinách. I navzdory ne-
příznivému počasí, kdy nám 
takřka celý den propršel, se 
díky řidičskému umu pana 
Rolečka a plnému nasazení 
místních hasičů vše zvlád-
lo na 100%, a to i se štípá-
ním dřeva a úklidem požární 
zbrojnice. Do sběrného dvora 
se navíc svezly dvě fůry šro-

tu. Všem spoluobčanům, kteří si doma uvolnili místo od starého harampádí a přispěli 
svou troškou železa děkujeme, jakož i všem dobrovolníkům co přidali pomocnou 
ruku k dílu a se sběrem pomohli.

Týž den odpoledne ještě členové 
jednotky SDH Kvasiny odčerpávali 
vodu z kanalizace u nových bytovek 
a do večerních hodin prováděli kon-
trolu toku řeky Bělé. A jelikož bylo 
toto období opravdu deštivé, tak 
byl 29. června vyhlášen II. stupeň 
povodňové aktivity po celém kva-
sinském toku,  načež byla povolána 
místní jednotka hasičů k hlídkové 
službě. Deště však neustávalo a tak 
bylo provedeno preventivní plnění 
protipovodňových pytlů, které jsou 
díky této přípravě uloženy k oka-
mžitému použití ve sběrném dvoře. 
Srážky byly opravdu vydatné, a tak 
se večer opět odčerpávala voda z kanalizace u nových bytovek.

Rada prevence OSH Rychnov nad Kněžnou pořádala již druhým rokem dětský tábor 
Soptíkovo táboření, kterého se účastní i hasičské děti z Kvasin včetně trenérů, kteří zde 
pomáhají jako táboroví vedoucí. Oproti minulému roku jsme změnili místo pobytu, le-
tos jsme byli ubytováni na chatě Horalka ve Sněžném v Orlických horách. I přes úvodní  

Hasiči
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peripetie ohledně epide-
mie koronaviru, kdy bylo 
konání táboru nejisté, se 
při dodržení přísnějších 
hygienických podmí-
nek tábor konal od 4. do  
15. července 2020.

Táboru se zúčastnilo 
65 mladých táborníků, 
které během 12 dnů pro-
vázela celotáborová hra 
Rok u Soptíka“. Děti si 
užily Vánoce, Velikonoce, 

Čarodějnice, zimno-letní Olympiádu, Masopust, Den naruby, Halloweenský den, či 
soutěž Soptík hledá talent. Na den IZS nás také navštívila Policie ČR z Dobrušky, 
ukázala zásahové vozidlo, policejní čtyřkolku a jejich vybavení. Odpoledne bylo v ha-
sičském duchu, přijeli dobrovolní hasiči z Olešnice v Orlických horách, kteří ukázali 
jejich zásahové vozidlo a vybavení.

Ze stanice HZS v Dobrušce nám přijeli předvést automobilovou plošinu, hasiči ze 
Slatiny nad Zdobnicí předvedli ukázku, jak uhasit vzplanutý olej na pánvi či použití 
hasicích přístrojů a hasiči z Deštného dětem nafoukali plnou louku pěny. Navštívila 
nás také zdravotnice Iveta, která všechny seznámila se základy první pomoci. Děti si 
vyzkoušely srdeční masáž, ošetření zranění oka, zlomenin, poranění hlavy a dalších 
úrazů. Všechna zranění byla dokonale namaskována. Soutěžilo se i v přípravě nej-
lepšího buřtguláše a bramboračky uvařené v kotlíku samotnými dětmi. Velký úspěch 
měl i krytý bazén v areálu, diskotéky, či stezka odvahy. Samozřejmě nechyběl celo-
denní výlet a posezení u táborového ohně s opékáním. Vše bylo zakončeno silvest-
rovským ohňostrojem. 

Ženy SDH Kvasiny se pravidelně účastní jak postupových soutěží okresních a kraj-
ských, které byly tento rok bohužel buďto zrušeny nebo posunuty až do podzimních 
termínů, tak i závodů v požárních útocích, zařazených do Podorlické ligy. V nich se 
vždy umísťují na předních pozicích. Letošní sezonu zahájily 11. července závody 
ve Sněžném, kde bylo opravdu chladné a vlezlé počasí. Ženy celkově získaly 2. mís-
to, ale ve druhém pokusu měly nejlepší čas, se kterým s přehledem vyhrály a domů 
si odvezly putovní pohár starosty obce Sněžné.

Další závod byl 25. července v Lukavici. Tady měly naše ženy v týmu pár ne-
zkušených závodnic, které zde však mohly rozšiřovat své zkušenosti a umístily se 
na krásném 3. místě. byla zde dokonce oceněna jako nejstarší běžkyně Olga Sedla-
tá, ve svých mladistvých 62 letech. Poslední závody, kterých jsme se zúčastnili, byly 
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Krajská soutěž modrého minivolejbalu sezona 2019/20
Krajská soutěž v modrém minivolejbale zůstala díky Covidu nedohraná. Králove-

hradecký volejbalový svaz ji ukončil dvě kola před koncem. Výsledky zůstaly v plat-
nosti v době ukončení, tzn. že náš modrý tým ve složení Jan Moravec, Marek Suk, 
Ondřej Hejčl, Aneta Drašnarová a Helena Morrisová, který byl v době ukončení na 1. 

Volejbal

5. září v Opočně, zde jsme 
obsadily 3.místo. Do konce 
letošní zkrácené závodnic-
ké sezony nám zbývají ješ-
tě poslední dva závody, tak 
nám držte palce. Doufáme, 
že už nás více korona ob-
těžovat a hlavně omezovat 
nebude.

Příspěvek za ženy SDH 
Kvasiny dodal
Jakub Sedlatý

Velká sláva pro všechny hasiče našeho okresu, ale i pro všechny pozvané hosty, 
bylo 6. září 2020 svěcení praporu Okresního Sdružení Hasičů Rychnova nad Kněžnou 
a svěcení knihy Historie hasičů našeho okresu. Na Rychnovské náměstí vpochodovaly 
za doprovodu dechové hudby čety praporečníků s historickými a slavnostními prapory 
sborů z celého okresu, čestné prapory krajské i okolních okresů. Sešlo se jich zde přes 
padesát. Bylo krásné počasí, hasiči nastoupeni ve slavnostních uniformách držíce hrdě 
své zástavy, na nichž jsou všity myšlenky a cíle hasičského hnutí, jež přes sto padesát 
let dokazují, že se nejedná o pouhá hesla a prázdná slova. Byl to velký svátek pro nás 
všechny, neboť takovouto akci Rychnov ještě nezažil. Buďme hrdí, že tohoto můžeme 
být součástí a snažme se tyto myšlenky a cíle držeti se ctí dalším generacím.

Od září se znovu otevřela přípravka pro mladé hasiče, zde se děti od tří let učí 
v kamarádském kolektivu hravou formou základům v hasičských dovednostech a ko-
lektivní spolupráci i soutěžení. Kdo z rodičů by měl zájem svěřit nám svou ratolest, 
může se na nás přijít podívat každou středu od 15:30 do 16:30 hodin k hasičské 
zbrojnici. Pro starší děti je pak otevřen kroužek mladých hasičů od šesti let, který pro-
bíhá každý pátek od 15 do 17 hodin na hřišti Pod Olšinou. Tamtéž je i trénink dorostu, 
který je určen již zkušenějším závodníkům od patnácti let, a to od 16 do 18 hodin.  
Na všechny nové zájemce do našich hasičských řad se moc těšíme.

A co připravujeme? Dáli situace a dopřeje-li nám počasí, rádi bychom se 10. říj-
na zúčastnili závodů Požárnické Všestrannosti v Bystrém. Doufáme, že se všechny 
akce a závody zdárně uskuteční a vše dobře dopadne ve zdraví a k všeobecné spo-
kojenosti.              Za SDH Kvasiny Karel a Lenka Chocholoušovi
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místě, se stal přeborníkem kraje. Naše družstvo s přehledem vyhrálo základní i semi-
finálovou skupinu. Jenom je škoda, že jsme to nemohli oslavit přímo na hřišti po po-
sledním zápase. Po předloňském 2. místě, loňském opětovném 2. místě je doma 
1. místo přeborníka Královéhradeckého kraje. Velká gratulace novým přeborníkům 
kraje!

Naposledy kvasinské družstvo vyhrálo kraj-
skou soutěž v roce 2015 s hráčkami: M. Suko-
vou, K. Moravcovou a A. Dostálkovou. Letošní 
přeborníci Mára Suk a Honza Moravec jsou 
bratry Michaely Sukové a Kristýny Moravcové. 
Ne nadarmo se říká, že jablko nepadá daleko 
od stromu!

Aby toho nebylo pro Honzu s Márou málo, tak 
kluci ještě hostovali v rychnovském VK Spor-
tu, kde hráli krajskou soutěž (Královéhradecký 
a Pardubický kraj hrají dohromady) mladších 
žáků (šestkový volejbal). I tam rovněž přispěli  
k vítězství družstva v krajské soutěži. Mladší 
žáci dohráli celou soutěž a během celé sezony 
ani jednou neprohráli.

Honza s Márou v jedné sezoně vyhráli dvě kraj-
ské soutěže! Přejeme jim hodně zdaru i nadále.

Druhý kemp Benjamínci 2008 Čeladná
Tentokrát se celá akce uskutečnila v Čeladné u Frýdku Místku ve dnech 15. – 18. 

června 2020. Celkem se tohoto kempu zúčastnilo 47 kluků z Moravy a části Čech, 
od nás opět J. Moravec, M. Suk a T. Erben jako trenér.
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Program byl hodně podobný předešlému kempu v Kojetíně, a to pilování herních 
činností. Hlavním trenérem byl Z. Haník, dále pomáhali trenéři z jednotlivých klubů 
a taky fyzioterapeutka. Spali jsme v pěkném hotelu Prosper a tréninky se odehrávaly 
v obecní hale, kde se daly vytvořit tři kurty. Zároveň s naším kempem tam probíhal 
seminář žadatelů o trenérskou licenci druhé třídy a i tito trenéři se zapojili do našeho 
programu.

S trénováním se začalo po ubytování ještě v neděli navečer. Tréninky byly zaměře-
ny na smeč, bagr a blok, tyto činnosti se celé tři dny prolínaly a čtvrtý den dopoledne, 
k radosti všech, proběhl turnaj v modrém minivolejbale. Takto intenzivní tréninky, 
kde se opakují jen tři základní volejbalové techniky, jsou pro hráče důležité v tom, 
že je čas na vyladění techniky, která je důležitá pro další herní vývoj hráče. Právě 
čas na zvládnutí naučení a vypilování každé ze tří technik je v tomto věku důležitý. 
Za prvé se ještě dá dobře s dětmi pracovat a za druhé je prostor eliminovat případné 
naučené chyby. Čím starší děti jsou, tím hůř se chyby odstraňují. U našich kluků je 
chyb velice málo.

Letní soustředění
Tak jako každý rok jsme i letos v této náročné době uspořádali oblíbené letní  

soustředění. V neděli 16. srpna 2020 kolem 17 hodiny jsme se začali scházet v na-
šem areálu. Děti si postavily stany, rozloučily se s rodiči a soustředění mohlo začít. 
Večer jsme probrali plán akce.

Letos se soustředění zúčastnilo 18 dětí: Z. Chlumecká, K. Kopecká, M. Zima,  
R. Udlínek, A. Vavera, M. Moravec, M. Šípek, L. Volná, A. Drašnarová, K. Dusbabo-
vá, E. Bartková, H. Morrisová, K. Vodehnalová, L. Žítková, J. Moravec, M. Suk, O. 
Hejčl a T. Kouřimová. Po celý týden se o děti staraly M. Moravec, K. Moravcová, T. 
Erben, V. Šípek. A o naše spokojená bříška se výborně starala J. Moravcová.

Budíček byl každý den v 7.30 h. Po snídani a osobní hygieně byl dopoledne  
dvouhodinový trénink rozdělený svačinou. Obědy byly okolo 12 h. Vařil nám je P. Ul-
rich ze Solnice. Na talíře nám je připravovala Janča Moravcová. Jídlo bylo to dobré 
a v dostatečném množství. Po obědě nastával tradičně polední klid. Odpoledne byly 
opět dva hodinové tréninky rozdělené svačinou. Každý rok je na našem soustředění 
něco nového. Letos přišla Týna Moravcová s tím, že bude chodit se staršími v pod-
večer běhat. Setkalo se to s velkým úspěchem. Naběhala se spousta kilometrů. 
Ve čtvrtek se ještě stihli vykoupat v kvasinském rybníku. Další letošní novinkou byla 
rozcvička na hudbu. Před každým tréninkem se začínalo stejnou sestavou na stejnou 
hudbu. Na konci týdne to už i malí zvládali skvěle. Určitě v tom budeme pokračovat 
i během roku.

Režim jsme museli trochu upravit v úterý. Na tento den měla Týna naplánovaný 
kemp benjamínků pro děti, které by si rády zkusily volejbal. Nakonec se přihlási-
lo sedm dětí! A. Rolečková, K. Křepelová, K. Martincová, V. Kovářová, M. Janči,  
A. + V. Šímovi děti z Kvasin, Solnice, ale i z Rychnova n. K. Jelikož nám dopoledne 
počasí nepřálo, museli jsme improvizovat. Vyklidili jsme přístřešek a prostor ohni-
ště, kde jsme cvičili, soutěžili, přetahovali, posilovali a diskutovali... Odpoledne se 
na nás sluníčko smálo, tak děti obsadily hřiště. Večer jsme si všichni opekli buřty. 
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Vidět na kurtech 25 dětí, které chtějí sportovat bylo skvělé. Všech sedm „kempistů“ 
skvěle zapadlo mezi „mazáky“. Děvčata K. Martincová a A. Rolečková s námi přišla 
sportovat i ve středu a čtvrtek.

Jak jsem zmiňoval, na začátku si děti rozdělaly stany, ale první a poslední noc spa-
ly pod širákem na umělé trávě. Ve čtvrtek skoro všichni! Moc si to chválili.

Celý týden nám počasí docela přálo, tak si děti mohly vyzkoušet spoustu různých 
pohybových aktivit, míčových sportů a her, atletických disciplín, posilování a prota-
hování. Děkujeme dětem za vzorné chování a nadšení pro hru. Byla to opět skvělá 
parta. Děkujeme všem, kdo se jakkoli na soustředění podíleli. Opět se letos povedlo 
a za rok nashledanou!

Martin Moravec, Tomáš Erben

Letní tábor Kvasiny
Od 13. do 17. čer-

vence se na volejba-
lových kurtech v Kva-
sinách konal 1. ročník 
letního příměstského 
tábora. Tábora se 
zúčastnilo 21 dětí 
ve věku od šes-
ti do jedenácti let. 
Od pondělí do pátku 
jsme s dětmi sporto-
vali a hráli pohybové 
hry. Den po dni jsme 
si vyzkoušeli spoustu 
sportů (badminton, 
volejbal, plážový vo-
lejbal, ringo a fotbal). 
Děti si ale ze všech 
sportů nejvíce oblíbi-
ly vybíjenou, která se 

hrála na miliony způsobů a vždy měli povinnost hrát všichni.
Obědy nám každý den dováželi z restaurace Společenský dům v Solnici. Děti si 

na obědech velice pochutnaly a talíře byly skoro prázdné.
Z počasí jsme moc velkou radost neměli. Od pondělí do středy bylo veliké teplo, ale 

ve čtvrtek nám začalo pršet a ochladilo se. Naštěstí jsme měli vymyšlené hry i pod 
střechu, takže se děti nenudily.

Chtěla bych poděkovat všem, kteří nám s naším táborem pomohli a především 
bych chtěla poděkovat všem dětem, protože byly úžasné. Je mi líto, že se bohužel 
nemohlo dostat na všechny, a proto jsme se rozhodli příští rok uspořádat dva turnusy 
letního příměstského tábora. Termíny dáme včas vědět.
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Chalupářský volejbalový 
turnaj Malý Uhřínov
V rekreační osadě Malý 

Uhřínov se 8. srpna konal 
9. ročník Chalupářské-
ho volejbalového turnaje 
v mixech - minimálně dvě 
ženy a čtyři muži v jed-
nom družstvu, kterého 
se zúčastnilo 12 předem 
přihlášených družstev, 
a to v tradiční sestavě: 1x 
Praha, 2x Hradec Králové 
a 9x rychnovský region.

Zahájení turnaje pro-
běhlo v 9 hodin. Družstva byla rozdělena do dvou skupin po šesti. Hrálo se systé-
mem každý s každým ve skupinách na dva hrané sety do osmnácti. Finálové zápasy, 
kdy první ze skupin hráli o prvá dvě místa, druzí o 3. a 4., atd. pak byly z časových 
důvodů hrány na dva sety do deseti.

Za úmorného vedra byl k vidění krásný volejbal, kdy na obou travnatých kurtech 
probíhaly boje o každý míč. O vyrovnanosti zápasů svědčí fakt, že z třiceti zápasů 
ve skupinách jich plná polovina skončila výsledkem 1:1, a z toho v sedmi případech 
o konečném pořadí ve skupině rozhodoval poměr míčů! Podobně tomu bylo při finá-
lových zápasech, kdy ze šesti zápasů tři skončily 1:1 s těsným rozdílem míčů!

Všem hráčům patří velký dík za předvedenou hru a obdiv za to, jak se popasovali 
s tropickým počasím!

Turnaj byl zakončen okolo 19. hodiny za přítomnosti starosty Jirky Šimerdy. Všech-
na družstva obdržela hodnotné ceny, které si tradičně vybírala dle pořadí, od prvního 
místa po dvanácté, dále originální diplomy, první tři družstva poháry a všichni hráči 
pak čokoládu Milka, a to od starosty Jirky Šimerdy „na doplnění fyzických sil“! 

Pořadí bylo následující:   1/  WBAC A                                  7/  A je to
                                         2/  Bumbálka                               8/  Brutus
                                         3/  WBAC B                                 9/  Hradečáci B
                                         4/  Na poslední cestě                 10/ Příchozí
                                         5/  Chalupáři                               11/ Promile Praha
                                         6/  Sokol Opočno                        12/ Hradečáci A

Odměněni byli také jednotlivci v kategoriích nejzkušenější a nejmladší:
nejzkušenější hráčka - Hanka Marvanová z týmu WBAC
                         hráč      - Karol Radocha z Chalupářů
        nejmladší hráčka    - Kateřina Jaklová z Příchozích
                          hráč       - Tomáš Moravec z Bumbálky
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Po skončení zahrálo své písničky duo Soňa a Karel a po nich nastoupila skupina 
Coutry band, která k poslechu a tanci nádherně hrála do pozdních nočních hodin. 

Na závěr několik čísel, postřehů a faktů:
- turnaje se zúčastnilo celkem 86 hráčů, z toho 32 žen
- celkem bylo odehráno 36 zápasů (viz výše)
- zápasy sledovalo průběžně 70 diváků, není to moc, ale nutno podotknout, že jich  

valnou většinu odradilo právě tropické počasí
- celý turnaj proběhl bez zranění a protestů, i to svědčí o ukázněnosti hráčů

Turnaj by nebyl tím turnajem, jak do známe, nebýt sponzorů a obětavosti dalších 
lidí, všem patří můj obrovský dík!

Sponzoři:
1/ Instituce a firmy : OÚ Kvasiny, OÚ Liberk, fa Orlické Hory s.r.o., Podorlická karto-

nážní – Jarda Liška, Elmopa – Marian „Majk“ Pavel, Maso uzeniny Kališ, Drůbežárna 
Semechnice,  Sklo porcelán Janeček, Obchod Benešovi, Konzum Ústí n. Orlicí, Ber-
ner – Vráťa Ulč, Schrack – p. Hrnčíř, Exekuce HK – Bohouš Brychta, Rodinný pivovar 
Rampušák Dka, Odbory Kovo Škoda Kvasiny, Pojišťovna Uniqua – Verča Zemanová, 
Koželužna Solnice – Helča Brandejsová, Okresní volejbalový svaz – Luděk Ruprich.

2/ Jednotlivci : Mirka a Vlastík Bukovští - Nové Město n.M., Hela Holcová - Praha, 
Verča a Luděk Tesárkovi - Střezetice, Dan Hník, Štefka a Jarda Voborníkovi - Brati-
slava, Jirka Šimerda - starosta Liberk, Irča a Vašek Velíškovi - Hradec Králové, Jiří 
Matoušek - senátorský kandidát Rychnov n.Kn.

Díky patří i našim ženám, chalupářkám a kamarádkám, které napekly řadu slaných 
a sladkých dobrůtek. Jmenovitě pak to byly Marušky Hejhalová a Krunčíková, Dáši 
Zahradníková a Divišová, Hela Holcová, Verča Tesárková a Jarča Paštová.  

Počáteční obavy z provozu kiosku rozptýlilo jeho nové osazenstvo (Bukša a spol. 
byli na dovolené), které ve složení Dáša, Matěj a Tomáš Divišovi a Verča, Luděk, 
Matyáš a Tobiáš  Tesárkovi s kamarádem Danem u grilu se svého úkolu zhostilo 
na jedničku! Zde je také na místě vyjádřit dík Bukšovi za poskytnutí materiálního 
vybavení, poznatků a zkušeností z předchozích turnajů. 

A tradičně velký dík patří Evině Špringrové, která bezchybně provedla rozpis zá-
pasů celého turnaje.

Závěrečné poděkování patří všem chalupářům, kamarádům a stanujícím hráčům 
z Hradce Králové a Prahy za pomoc při vybavování areálu a jeho poturnajovém úkli-
du.

                                                                  Josef Franc,
organizátor a ředitel turnaje



27

Koncem června se se značnými problémy dohrály zkrácené soutěže družstev. 
Vzhledem k situaci se zápasy odehrávaly bez hrozby sestupu a tomu mnohdy od-
povídal přístup hráčů a týmů. Naše družstva hrající krajský přebor se umístila násle-
dovně: dospělí „A“ a babytenisté obsadili 4. místa, mladší žáci skončili 3. a starší žáci 
6. V krajských soutěžích získal dorost pěkné 2. místo a dospělí „B“ ukončili sezonu 
na 7. příčce. Náš nejlepší mládežnický hráč Martin Holub hostoval v týmu mlad-
ších žáků TC DTJ Hradec Králové, s kterým vyhrál východočeský přebor a postoupil 
na Mistrovství ČR.

Od července probíhají prozatím bez větších omezení ce-
lostátní turnaje jednotlivců, a tak mají tenisté šanci dohnat 
zápasové manko z jarních měsíců. Nejlepšími individuální-
mi kvasinskými výsledky se prezentuje mladší žák M. Ho-
lub, který však již většinu turnajů absolvoval proti starším 
protihráčům. Vydařené letní období zahájil ziskem 3. míst 
ze dvouhry i čtyřhry z turnaje v České Skalici. Po několi-
ka dalších bodovaných vystoupeních se Martinovi podařilo 
vybojovat celková vítězství ve dvouhře v Letohradě a ná-
sledně také v Kolíně. Zde uspěl i ve čtyřhře, když se svým 
spoluhráčem postoupil až do finále. Na dalších dvou turna-
jích obsadil ve čtyřhře 3. místo. Díky slušnému bodovému 
zisku může ještě před vstupem do starší věkové kategorie 
atakovat pozice kolem 10. místa východočeského žebříč-
ku.

Pěkným individuálním úspěchem se může pochlubit 
i Andrea Tobišková. Při své první účasti na turnaji žen se jí podařilo v Třebechovicích 
z pozice nenasazené hráčky 
postupně vyřadit čtyři soupeř-
ky a celkově zvítězit. K tomuto 
překvapivému výsledku přidala  
i 3. místo ve čtyřhře z turnaje do-
rostenek na TC HK.

Turnajové vítězství přiřadila 
do své sbírky také Barča Ševco-
vá. Se svoji spoluhráčkou získa-
la titul ve čtyřhře starších žákyň 
v České Skalici a k tomu přidala 
i 3. místo ve dvouhře. Blízko cel-
kovému triumfu byl v Nové Pace 
Bohuš Nosek. Se spoluhráčem 
Lukášem Melichárkem suverén-

Tenis
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ně postupovali až do finále 
čtyřhry mužů, kde však na-
konec po boji podlehli v su-
pertiebreaku.

Kolekci kvasinských me-
dailových umístění doplňuje 
Honza Nosek, který obsadil 
3. místo ve dvouhře mlad-
ších žáků ve Vysokém Mýtě 
a 3. místo ve čtyřhře starších 
žáků v Úpici a Tomáš Jůdl 
ziskem 3. místa ve čtyřhře 
v Ústí nad Orlicí. Potěšila 
i poměrně slušná účast ba-

bytenistů na několika turnajích, kde se z našich dětí nejlépe prezentoval Adam No-
sek.

Posledního září končí letní tenisová sezona, na kterou by od začátku listopadu 
měla po měsíci klidu navázat sezona halová. Jestli se ji podaří nastartovat a násled-
ně kompletně bezproblémově odehrát je v tuto chvíli nejasné a po zkušenostech 
z jara i dost málo pravděpodobné.

Mým snem je mistrovství Evropy 
nebo světa

Bench-press patří mezi nejznáměj-
ší posilovací cviky na zvýšení objemu 
a síly rukou a hrudníku. Ležíte při něm 
na rovné lavici a snažíte se zvednout 
velkou činku. Velkých úspěchů v této 
silové disciplíně dosáhl čtyřicetiletý 
sportovec z Kvasin Přemysl Rychte-
ra. Během své zatím krátké kariéry se 
zúčastnil už dvou mistrovství republiky 
a vybojoval třetí a čtvrté místo. Napo-

sledy závodil v srpnu v Holešově u Kroměříže, kde byl i Jaromír Mizera z Rychnova 
nad Kněžnou. Svou kategorii vyhrál.

Bench-press není v České republice příliš rozšířená disciplína. Jak jste k tomu-
to sportu dostal?

„Do posilovny jsem chodil od mládí, od nějakých osmnácti let. Pokud jsem byl zdra-
vý, tak jsem cvičil v podstatě pravidelně. Nikdy jsem ale neměl ambice na kulturistiku, 
vždycky mě mnohem více bavilo cvičit pro zvýšení síly. V posledních zhruba pěti le-

Bench-press
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tech jsem si potom vyzkoušel různé silové principy. Na internetu jsem si našel návody 
z různých zemí, třeba z Ruska nebo Spojených států. Postupně jsem zjistil, že mi tato 
cvičení vyhovují a stoupá mi díky nim síla. Také jsem měl ze silového cvičení lepší 
vnitřní pocit, než z kulturistiky.“

A jaký je tedy rozdíl mezi kulturistickým a silovým tréninkem?
„Silový trénink spočívá v menším počtu opakování u daných cviků. Siloví sportovci 

také necvičí do úplného vysílení, což kulturistický trénink obvykle vyžaduje. Každo-
pádně existují i výjimky, záleží na každém sportovci.“

Tento typ sportu je také náročný na stravování. Jak moc to řešíte?
„Před závody si dávám tzv. sacharidovou superkompenzační dietu. Zjednodušeně 

řečeno se jedná o odvodnění, na základě kterého před závody zhubnu na požado-
vanou váhu. Jinak se snažím hlídat si každodenní přísun bílkovin. Sacharidy a tuky 
už zase tolik neřeším.

A kdy jste začal závodit?
„Na závodní úroveň jsem svůj koníček povýšil až v loňském roce. V předchozích ně-

kolika letech jsem s touto myšlenkou už koketoval a tak jsem si nakonec na začátku 
loňského roku našel přihlášku na závody do Vsetína. Napsal jsem jim mail, jestli mohou 
na závody také amatéři. Odpověď byla rychlá a pozitivní. Tak jsem se začal připravovat.“

Čím jste začal?
„Nejdřív jsem si zjistil, kolik zdvihají lidé, kteří jsou v mé věkové kategorii. Díky 

tomu jsem zjistil, že by bylo reálné, abych na závody vůbec jel.“

A jak probíhaly samotné závody?
„Loni jsem byl ve Vsetíně v kategorii Open, která je od 23 do 39 let, a to ve váhové 

kategorii do 90 kilo. Upřímně musím říct, že jsem vůbec nevěděl, do čeho jdu. Na-
štěstí jsem na místě potkal kamarádku Veroniku Zemanovou, která mě do závodů 
uvedla. Celkově se mi také líbila atmosféra a přístup lidí, kteří mi byli velmi nápo-
mocní. Navíc se mi podařilo vybojovat třetí místo v republice, takže jsem byl více než 
spokojený. Byl to pro mě opravdu velký úspěch.“

Tento typ sportu je také náročný na stravování. Jak moc to řešíte?
„Před závody si dávám tzv. sacharidovou superkompenzační dietu. Zjednodušeně 

řečeno se jedná o odvodnění, na základě kterého před závody zhubnu na požado-
vanou váhu. Jinak se snažím hlídat si každodenní přísun bílkovin. Sacharidy a tuky 
už zase tolik neřeším.

Takovýto úspěch vás musel nabudit do dalšího cvičení, že?
„Určitě. Řekl jsem si, že pokud budu mít čas a zdraví to dovolí, tak bych jednou 

nebo dvakrát ročně chtěl závodit. Mým snem je potom silový trojboj, ale to se uvidí, 
kam mě pustí limity mého těla a zdraví. V dalších dvou disciplínách (dřep a mrtvý tah) 
si zatím příliš nevěřím.“
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Které další závody jste ještě stihl absolvovat?
„Ještě jsem byl v Mikulově na zkušebních závodech v mrtvém tahu. A pak jsem 

byl samozřejmě 22. srpna na svém druhém mistrovství republiky v Holešově. Oproti 
první účasti jsem si věřil dokonce na národní rekord, ale nakonec z toho bylo i kvůli 
bolavým zádům až čtvrté místo.“

Které další závody plánujete?
„Mým snem jsou určitě nějaké 

mezinárodní závody, tedy mis-
trovství Evropy nebo světa. Je 
ale otázkou, jak to všechno kvůli 
koronaviru vlastně bude. Některé 
závody, které byly původně na-
plánované na jaro, se dojíždí ješ-
tě v těchto týdnech. Uvidíme, jak 
se situace vyvine.“

Můžete popsat svoje tréninko-
vé metody?

„Cvičím minimálně třikrát týdně a posilování mám založené na powerliftingových 
cvicích, což je dřep, bench-press a mrtvý tah. V daném tréninku je potom jeden ze 
cviků více upřednostněný. Když vím, že se mi blíží bench-pressové závody, tak si 
určitý čas před tím přidám čtvrtý trénink. To bych ale nerada konkretizoval. U všech 
tréninků  jsou potom samozřejmě různé doplňkové cviky.“

Zasáhla vás nějak situace spojená s pandemií nového koronaviru? Přeci jenom 
byly zavřené posilovny…

„Zasáhla, nějaký čas jsem musel cvičit pouze na venkovních workoutových hřiš-
tích. Ale v půlce května jsem si pořídil vlastní silovou klec, takže už jsem se v tréninku 
nemusel omezovat.“

Prázdniny utekly jako voda a děti se vrátily do školních lavic. My na Nové Vsi jsme 
si je jako každý rok pořádně užili! Prázdniny zahajujeme vždy táborem s názvem Zví-
řátka na venkově, který se koná pod záštitou DDM v Rychnově nad Kněžnou. Tábora 
se zúčastnilo 16 dětí a s nimi také další čtyři skřítci, malé děti vedoucích.

Počasí nám vcelku přálo až na občasné dešťové přeháňky, ale i na „mokrou“ vari-
antu jsme byli připraveni. Kromě výuky ježdění na koni se děti věnovaly i dalším zví-
řatům a péči o ně, měli jsme také úžasnou ukázku canisterapie, při níž paní Tóthová 
ze Slatiny nad Zdobnicí předvedla se svou fenkou nevídané kousky a děti si mohly 
ledasco také samy vyzkoušet. O zábavu ve volných chvílích se dětem starali naši 
úžasní praktikanti, kluci a holky, kteří našimi tábory také prošli, někteří i několikrát, 
a musím říct, že jsme se opravdu nenudili.

Spolek Na Venkově a JK Nová Ves



31

Zlatým hřebem každého tábora je noční bojová hra, která tentokrát proběhla 
ve stylu pevnosti Boyard. Táborníci plnili různé disciplíny, šplhali po laně, hádali há-
danky, hráli „skořápky“ a získávali indicie, které je pak dovedly k cíli a k překvapení 
– k ohnivé show, kterou nám předvedl Edgars Sumanis. Spolu s tématickou muzikou 
a hvězdnou oblohou to bylo krásné a tajemné zakončení naší bojovky. Poslední den 
pak proběhla „jízda zručnosti“, při které si táborníci vždy ověří, co se během tábora 
naučili. Pak už přichází předání ocenění, rozloučení a občas i slzy a sliby, že se zase 
za rok uvidíme. 

Druhý tábor, konaný na konci července, pak probíhá v režii našeho spolku a tá-
borníci jsou většinou z řad našich jezdců a jezdkyň. Protože jsou to už více pokročilí 
jezdci, je výuka ježdění intenzivnější. I tak je ale dost času na zábavu. Pro tyto tá-
borníky si praktikanti připravili závod ve stylu Gladiátor race. Z jízdárny se tak stala 
aréna plná překážek a ne jen tak ledajakých! Děti a nakonec i my, vedoucí, jsme 
museli podlézat, přeskakovat, dělat dřepy, tahat plný sud vody nebo lézt pozpátku 
jezírkem. Jak jsme po absolvování trasy všichni vypadali asi nemusím popisovat. 
Ale byl krásný letní den a po ruce byla hadice s vodou, a tak to nikomu ani nevadilo 
 Bylo moc hezké sledovat, jak se děti podporují a skandováním si dodávají kuráž. 
No a nám vedoucím trocha toho pohybu také neuškodila! I tento tábor jsme končili 
„bojovkou“ a ohnivou show. Druhému táboru počasí přálo nadmíru a moc jsme si ho 
užili. A těšíme se na další rok!

Prázdniny ale nebyly jenom ve znamení táborů, naši koníci se svými jezdci se také 
účastní různých závodů, kde se dařilo zejména Elišce Masaříkové z Kvasin. Poprvé 
v Javornici v závodě cross country (závod s přírodními překážkami), který byl pro 
tuto dvojici premiérový a jeli si to tam „jenom zkusit“. Nakonec vybojovali neskuteč-
né druhé místo. Podruhé v Dolním Jelení, kdy ve dvou závodech, který tato dvo-

jice jela (parkur 50 a 60 cm) 
vybojovali v prvním závodě 
3. a v druhém 6. místo. Velká 
Gratulace!

Léto jsme si opravdu uži-
li a teď už se připravujeme 
na zahájení kroužků, které ka-
ždý rok na Nové Vsi probíhají. 
Snad nám je, tak jako na jaře, 
nezastaví „korona“ a budeme 
se moci scházet a věnovat se 
ježdění, péči o zvířata a dal-
ším aktivitám.

Moc se na Vás těšíme 
a přejeme krásný a barevný 
podzim, užijte ho ve zdraví.

Bc. Denisa Kadeřábková, 
Petra Pišlová
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Léto se nám již přehouplo v pozvolný podzim a my vás opět zdravíme z Pekárny 
Na Plechu. Prázdniny jsou pro nás vždy náročné vzhledem k množství oslav, sva-
teb a dalších společenských akcí. A nechápejte nás špatně, jsme za to velice rádi! 
Po množství omezení, která panovala na jaře a která zasáhla i naši pekárnu, bylo pro 
nás uvolněné léto takřka spásné. 

O prázdninách jsme se přihlásili do soutěže o Regionální potravinu Královéhra-
deckého kraje, kterou jsme úspěšně vyhráli s naším kokosovým dortem bez mouky. 
Všichni Na Plechu jsme na toto ocenění náležitě hrdí a máme radost, že poctivá prá-
ce lidí s postižením došla uznání. Pokud jste ještě výherní kokosový dort neochutnali, 
přijďte si ho dát do jedné z našich kaváren Láry Fáry nebo si ho objednejte u nás 
Na Plechu. Slibuji, že nebudete litovat.

Stejně jako každé čtvrtletí si pro 
naše zákazníky nachystali pe-
kaři s postižením sezonní nabíd-
ku. Od září si u nás tedy můžete 
pochutnat na houbovém slaném 
koláči, který připravuje pekař-
ka Naďa. A na oblíbené novince 
na poli cukrařiny - mechovém dor-
tu, který si osvojila pekařka Evič-
ka. Nabídka platí do konce listo-
padu, tak nepropásněte možnost 
ochutnat. 

V pekárně stále platí prodejní 
středy, kdy si můžete přijít něco 
dobrého zakoupit. Pokud byste 
se k nám chystali a obávali se, že 
nebudeme mít váš oblíbený dort 
nebo zákusek, dejte nám předem 

vědět na čísle 734 534 219 a můžeme se spolu domluvit a připravit ho pro vás. 
A nebo nám napište na e-mail pekarna@pferda.cz. A pokud byste snad stále nevě-
děli, jaká je náš sortiment, zajděte na naše stránky www.naplechu.cz a prohlédněte 
si z pohodlí domova náš katalog dobrot.

Já se s vámi za celý tým pekárny pro tentokrát loučím a přeji všem pevné zdraví 
a také pevné nervy, které si k nám můžete přijít obalit řádnou dávkou cukru. 

Za tým Pekárny Na Plechu
Michaela Holubová

Manažer sociálního podniku

Pekárna Na Plechu
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Nečekáme na zimu, s krmením 
zvěře začínáme už teď 

Příroda se nám začíná barvit do tónů 
podzimu, a to je pro nás, myslivce, jas-
ný signál, že je čas začít s přikrmová-
ním zvěře. Nečekáme na zimu, zejmé-
na srnčí zvěř si totiž musí na některá 
krmiva zvyknout.

V zimním období, které bude následovat, kdy v krajině není pro zvěř přirozená 
strava, je důležitou úlohou myslivce zvěř pravidelně přikrmovat, protože bez jejich 
pomoci zvěř strádá. Každý myslivec má na starosti svěřený úsek, kde má krmelec či 
jiné krmné zařízení, o které se musí starat. Na podzim založit krmením, celou zimu 
podle potřeb doplňovat a na jaře potom pořádně uklidit a dezinfikovat. 

S přikrmováním začínáme již teď, na konci září, kdy zakládáme do krm-
ných zařízení především jadrné krmivo - oves, ječmen, žaludy, bukvice, kaštany. 
S příchodem zimy do krmelců vkládáme také seno. Celoročně zvěři dáváme sůl a mi-
nerální krmivo, důležitý zdroj minerálních látek, které zvěř potřebuje.

Aby i ti nejmenší věděli, co do krmelce patří a zvěři neublíží, na začátku letošní-
ho roku jsme se ke krmelci do Byronova háje v Kvasinách vydali spolu s dětmi ze 
solnické mateřské školky a paní Irenou Šklíbovou, ze solnické knihovny (viz foto). 
Doprovod nám dělali i čtyřnozí kamarádi, lovečtí psi. Děti ze svých batůžků vysypaly 
různé dobroty – jablka, kukuřici, kaštany, mrkev a naplnily jimi krmelec. Tvrdý, suchý 
chléb minimálně, pečivo totiž není vhodné.

Rádi, pokud to aktuální situace dovolí, letos vyrazíme i s našimi kvasinskými dětmi, 
ať už z mateřské školky nebo ze základní školy.

Na nákup krmiva využíváme finanční pomoci obce Kvasiny, které tímto za podporu 
děkujeme.                    Renata Danielisová, Myslivecké sdružení Solnice

Myslivecké sdružení Solnice

Tak jako celá naše společnost se musela v uplynulém období vyrovnat s koro-
navirem Covid-19, tak i MO Českého rybářské svazu musela přizpůsobit činnost 
organizace daným podmínkám. Stály před námi úkoly v organizační činnosti jako 
výdej povolenek, zrušení výroční členské schůze nebo rybářských závodů. Na druhé 
straně bylo nutné splnit úkoly týkající se hospodářské činnosti, lovení a vysazování 
ryb, a to jak do rybochovných zařízení, tak i do sportovních vod. Dá se říci, že jsme 
se s těmito úkoly vypořádali, a tím jsme umožnili členské základně veškeré podmín-

Rybáři - MO ČRS Solnice
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ky pro sportovní rybolov. Po-
dařilo se nám i částečně spl-
nit úkol vyčištění řeky Bělé 
od PET lahví, igelitu, ale i skla 
a kovového odpadu. Podle 
připraveného plánu práce byl 
před námi i úkol zajistit tra-
diční mládežnické rybářské 
závody, a to ve spolupráci 
s Kulturní komisí obce Kva-
siny, na rybníku na Dlouhé 

strouze. Tyto závody se uskutečnili 12. září 2020 za účasti 28 dětí. Konečně jsme 
se dočkali, že nám přálo počasí a deštníky pro tentokrát posloužily jako slunečníky. 
Děti byly rozděleny do dvou kategorií, na příchozí bez zkušeností a na absolventy 
rybářského kroužku. 

V kategorii příchozí vyhrála
Martincová Kateřina  výkon 118 bodů
Kincl Matyáš          výkon   56 bodů
Drašner Kryštof   výkon   50 bodů

Na těchto výsledcích je vidět, že znalost a zkušenost dětí není všechno, ale  
k dosažení dobrého výsledku je zapotřebí mít i trochu štěstí.

Děti po skončení závodu obdržely občerstvení a na závěr došlo k vyhodnocení 
a předání cen.

Dne 13. září 2020 se uskutečnily rybářské závody pro dospělé. Jednalo se spíše 
o posezení a vyzkoušení si svých rybářských zkušeností. Zde MO ČRS počítala  
s větší účastí občanů, kteří zde dostali možnost si vyzkoušet rybářský sport v pěk-
ném prostředí obecního rybníka. Tohoto posezení se zúčastnilo 29 občanů. 

Na závěr chceme poděkovat kul-
turní komisi za spolupráci a všem 
chytajícím za jejich účast. 

Nyní před MO již stojí příprava 
Kvasinského zpravodaje na rok 
2021, hospodářské uzávěrky a pří-
prava plánů hlavních úkolů roku 
2021. 

Na závěr chce MO ČRS Solnice 
poděkovat obci Kvasiny a Městu 
Solnice za finanční podporu na čin-
nost organizace. 

Fencl Karel,
předseda MO ČRS Solnice

Kategorie rybářský kroužek
Bartoníčková Nikola   výkon   97 bodů
Luščák Jan            výkon   47 bodů
Luščák Daniel          výkon   20 bodů
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Správní budova Muzea a galerie Orlických hor
v Rychnově nad Kněžnou

Jiráskova 2, 516 01 Rychnov nad Kněžnou (bývalé kasárna)
Tel.: 494 534 450, e-mail: moh@moh.cz

26. listopadu 2020, Městská knihovna v Týništi nad Orlicí
Shrnutí botanických vycházek za rok 2020

 Ve čtvrtek 26. listopadu 2020 proběhne ve výstavním sále Městské knihovny v Tý-
ništi nad Orlicí shrnutí botanických vycházek spojené s přednáškou botanika Jana 
Doležala a promítáním fotografií ze třech uplynulých výprav za poznáváním přírody. 
Přednášející: Jan Doležal.

Orlická galerie a výstavní sály muzea
2. patro Kolowratského zámku

Kolowratská 1, 516 01 Rychnov nad Kněžnou
Tel.: 494 534 015, e-mail: moh@moh.cz, galerie@moh.cz

www.moh.cz

26. května – 30. říjen 2020
Expozice na téma „Cesta krajinou - Malíři Orlických hor a Podorlicka“

 Orlická galerie se profesně profiluje na malíře Orlických hor a Podorlicka. Stálá 
expozice mapuje jednotlivé krajinářské generace, ale i solitéry, kteří v tomto kraji 
tvořili dlouhodobě, nebo ty, jejichž působení se stalo pouhou malířskou epizodou. 
Chloubou stálé expozice jsou obrazy A. Slavíčka, A. Hudečka a V. Beneše, Slavíč-
kova syna Jana nebo B. Piskače či J. Trampoty. V expozici malířů 2. poloviny 20. 
století naleznete díla A. Lamra, J. Kaloče nebo V. Hanuše. Ve stálé expozici výběr ze 
sochařského díla K. Hladíka a L. Beneše.

26. května – 31. říjen 2020
Výstava na téma „Ve zdravém těle zdravý duch

– počátky sportu a turismu v Podorlicku“
 Představíme Vám vybavení pro zimní i letní sporty z muzejních sbírek, dále pak 
oblíbené turistické cíle v Orlických horách a jejich podhůří. Nezapomeneme na or-
ganizace Skaut, Sokol, Orel nebo velmi oblíbený tramping. Výstava zahrne časové 
období od konce 19. do poloviny 20. století a doplní ji bohatá fotogalerie. 

24. července – 30. října 2020
Mikrovýstava na téma „Na ostří meče“

 Méně než rok od svého objevení je veřejnosti představen bronzový meč, který byl 
koncem loňského roku objeven v jižní části okresu Rychnov nad Kněžnou. Doplněn 
je o zlomky mečů z Opočenska, ale také o repliku bronzového meče zapůjčeného 
z Archeoparku pravěku Všestary.

Muzeum RK
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18. září – 30. října 2020
Výstava na téma „Orlický salon ´20 – Velké ženy z malé země“

 Tradiční podzimní výstava představuje tři výtvarnice – Denisu Proškovou, která 
se kromě ilustrací věnuje i psaní a vytváření autorských knih, Markétu Zlesákovou 
malířku velkoformátových obrazů zátiší s průhledy do krajin, ale také se věnuje gra-
fice a designu, a Dagmar Junek Hamsíkovou, která se představí svými obrazy, jež 
vznikaly v Rokytnici v Orlických horách. Výstava je nazvána podle knihy Velké ženy 
z malé země, které právě ilustrovala Denisa Prošková.

18. září – 30. října 2020
Výstava na téma „Lumír Nedvídek: Tauromachie“

 Připomínka oblíbeného rychnovského rodáka – malíře. Lumír Nedvídek byl bytost-
ný figuralista a kolorista, který měl možnost seznámit se s významnými osobnostmi 
u nás, ale i ve Francii, kam pravidelně jezdil. Jeho práce inspirované býčími zápasy 
jsou plné energie, malířského umu i emocí. Výstava připomene právě zmíněné ná-
měty společně s kresbami a fotografie z jeho života v Rychnově.

17. října 2020, od 10 do 16 hodin
Tvůrčí dílna na téma „Maňásci“ 

 Maňáskové divadlo je speciální odnoží toho loutkového. Maňásci se vyrábí jako 
návleky na ruku či prsty. A právě do výroby tohoto specifického druhu loutek se spo-
lečně pustíme během čtvrté květnové soboty. V průběhu výtvarné dílny bude možné 
shlédnout vystavené loutky z muzejních depozitářů.

Sýpka – Muzeum Orlických hor
Horská 174, 517 61 Rokytnice v Orlických horách

Tel.: 491 616 941, e-mail: sypka@moh.cz, www.sypka-moh.cz

31. října 2020, od 10 do 18 hodin
Tvůrčí dílna na téma „Dušičky v Sýpce“

Dušičky, stejně jako populární Halloween, jsou prastarými svátky s kořeny v pra-
věkém keltském svátku Samhain. Původní zvyk zapalovat ohně se transformoval 
v rozžíhání světel v dlabaných lucernách - v našich zemích obvykle z řepy. Takovou 
lucernu si můžete vyrobit i v Sýpce.

28. listopadu 2020, od 10 do 17 hodin
Tvůrčí dílna na téma „Vítání adventu na Sýpce“

Sobota předcházející první adventní neděli je v Sýpce již tradičně ve znamení výroby 
adventních věnců.

5. prosince 2019
Rokytnický vánoční jarmark

Jarmark je v Rokytnici v Orlických horách již mnoho let oblíbenou kratochvílí předvá-
nočního času. Zboží s vánoční tématikou, lidové zvyky, široká nabídka občerstvení, 
hudební vystoupení, vánoční dílničky – to vše zde čeká na návštěvníky.
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Muzeum krajky Vamberk
Vilímkova 88, 517 54 Vamberk

Tel.: 494 541 518, e-mail: mkv@moh.cz
www.moh.cz

14. únor – 31. října 2020
Výstava na téma „Čechoslováci v boji za vlast“

 Výstava dokumentů, relikvií, osobních předmětů z účasti našich vojáků ve druhé 
světové válce. 3D plastikové modely bojové techniky z tohoto období z bojišť, kde 
naši vojáci bojovali. Součástí výstavy budou i doprovodné akce a přednášky.

 Aktualizace a bližší informace na WWW.MOH.CZ a na facebooku muzea a jeho 
poboček. 

Společenská kronika

červenec
Nosek Vojtěch
Rydygr Jaroslav
Piskorová Vlasta
Pavlová Anna

srpen
Baran Ján
Šmorancová Marie
Tobyšková Marie
Effenberková Zdenka
Šílová Zdeňka
Bubnová Růžena

září
Korolovová Gerda
Macháň Václav
Ponková Hana
Bittnerová Věra
Sedláček Stanislav 

Narození 
Lída Brožová
Nela Lorencová
Isabella Holá
Maxim Cejnar

Úmrtí
Josef Ponka
Růžena Nezkusilová
Oldřich Dokulil
Jana Bartelová
Marie Karlová

V měsíci červenci, srpnu a září se dožili významného životního výročí tito občané
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Obrazem: Revitalizace ZŠ a MŠ Kvasiny

Zima je pro většinu z nás klidnějším obdobím. Krátké dny a dlouhé večery využí-
váme ke svým různým koníčkům a zálibám, mnozí sáhnou po nějaké pěkné knížce, 
nebo se věnují činnostem, na které během roku nezbývá tolik času. Jinak to je však 
u našich lyžařů. Pro ně je zima právě to nejnáročnější období. Období intenzivních 
tréninků a zúročení letní dřiny na závodech. Jakmile napadne první sníh, již se větši-
na víkendů tráví na Deštné a po Vánocích již začínají první závody.

Ke kvalitní přípravě lyžařů patří kromě pravidelných tréninků i letní soustředění.
Prvním letním soustředěním byla, jak již je zvykem, voda, která patří k nejoblíbe-

nějším. Letos vzhledem k pandemii COVID-19 byla vybráno místo Pikovice na řece 
Sázavě, kde jsme byli na jednom místě. Skupina 24 účastníku zdolala řeku na devíti 
kanoích a čtyřech kajacích. Počasí bylo ideální, teplo a slunečno po celou dobu. Od-
vážlivci v kanoích měli vodu i v těle. Jak příjemné bylo osprchování se teplou vodou 
v kempu! O plná bříška vodáků se staral šéfkuchař pan Jelen a pan Maidl. Vrátili se 
všichni opálení a plni dojmů a zážitků.

Letošního desetidenního soustředění v Jeseníkách se zúčastnila tréninková sku-
pina žáků, dorostenců a juniorů. Ubytováni jsme byli na chatě Férovka na Rejvízu, 
kde byli k letní přípravě vhodné podmínky včetně hřiště a tělocvičny. Pro všechny 
kategorie jsou také v okolí Rejvízu vhodné podmínky pro pěší túry – nejstarší spor-
tovci zdolali Praděd, menší pak rašeliniště Rejvíz, Lázně Jeseník či Zlatokopecký 

Letní příprava lyžařů v roce 2020
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skanzen Zlaté Hory. Samo prostředí v okolí Rejvízu také přispělo k dobrému pocitu 
z trénování. V takovém prostředí se trénovalo skoro samo. Počasí nám po celou 
dobu soustředění poměrně přálo, i když dost pršelo. Trenéry připravený tréninko-
vý plán, který obsahoval pestrou sportovní i zábavnou činnost s řadou netradičních  
lyžařských tréninkových prostředků, nebylo třeba upravovat.  Jedním z kvalitních tré-
ninků byl výběh na Praděd. Závěrem lze říci, že soustředění se vydařilo. Povedlo se 
posunout všestrannou připravenost mladých sportovců. Spokojeni jsou snad i samot-
ní účastníci soustředění, protože mají opět mnoho nových zážitků, na které budou 
jistě rádi vzpomínat. 

Poslední letní soustředění se konalo poslední týden o letních prázdninách,  
a to v Deštném v Orlických horách.  Počasí bylo po celou dobu soustředění velmi 
pěkné. Program soustředění byl velmi pestrý - běh, kolo, kolečkové lyže, workaut, 
hry i ranní běhání bosky v rose. Soustředění se všem líbilo a všichni se těšíme na to 
příští.

Pravidelně každý rok pořádá oddíl Wikov SKI Skuhrov nad Bělou ve spoluprá-
ci s obecním úřadem v Podbřezí a Trnově tradiční silniční běh – letos se v sobotu  
8. srpna 2020 běžel již 2. ročník Běhu okolo Ostrova. Šlo o novou trať, kterou jsme 
byli nuceni změnit, což nás velice mrzelo. Nicméně z loňského roku byla nová trasa 
velmi chválena, proto jsme z důvodu bezpečnosti u této trasy již zůstali. Letošní ročník 
se konal za účasti senátora pana Miroslava Antla, který startoval všechny kategorie 
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a pak i spolurozdá-
val vítězům ocenění. 
Další závod, který 
jsme pořádali v ob-
dobí léta, byl víken-
dový závod na ko-
lečkových lyžích 
– Orlický Rollerski 
Cup. V pátek prolog 
na Šedivinách, v so-
botu 15. srpna se 
jelo z Orlického Zá-
hoří s cílem na Šerli-
chu, trať byla dlouhá 
10 km a vítězi v hlav-
ních kategoriích byli 

Kateřina Smutná a Stanislav Řezáč. V neděli 16. srpna se za pěkného počasí jelo 
ze Skuhrova nad Bělou s cílem na Luisině Údolí, trať dlouhá 16km. Opět zvítězili 
Kateřina Smutná a Stanislav Řezáč, kteří patří k nejlepším závodníkům dálkových 
běhů ve světě.

Pravidelně každý rok pořádá oddíl Wikov SKI Skuhrov nad Bělou Koláčkový běh. 
Závod proběhl ve středu 16. září na místním hřišti za účasti starosty obce Skuhrova 
nad Bělou pana Milana Bárty, formou obratnostního běhu, kde malí a velcí závodníci 
musí proběhnout trať, na které je čekali různé překážky v podobě slalomu mezi sla-
lomovými tyčemi, přeskakování umělých skoků, obíhání špalků apod. Délka a nároč-
nost jednotlivých tratí se liší od věku závodníků. Zvítězí každý, kdo proběhne cílem. 
Odměnou pro všechny účastníky bude sladký koláč a pitíčko od Capri Sun. Rodiče 
dětí se také můžou seznámit s činností a náplní oddílu lyžování na připravené pre-
zentaci a pohovořit s trenéry oddílu. 

Jak je vidět, skuhrovští lyžaři se o prázdninách opravdu nenudili. Kromě toho,  
že natrénovali fyzičku a utužili svaly, užili také spoustu zábavy a legrace.

Popřejme jim všem, aby své dovednosti řádně využili v nadcházející lyžařské se-
zóně. První závody je čekají hned po Vánocích. Ve středu 30. prosince se totiž jede 
Orlický pohár v Deštném v Orlických horách. Tak ať skuhrovské barvy zdobí stupně 
vítězů co nejčastěji.

Všem příznivcům lyžování přejeme příjemné prožití vánočních svátků, vše nejlepší 
v nadcházejícím roce a na shledanou v bílé stopě.

 Wikov SKI Skuhrov nad Bělou
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Výpis z usnesení
z 11. Zastupitelstva Obce Kvasiny,

konaného dne 29.6.2020, od 17:30 hodin
Usnesení č. 1/11/2020
Zastupitelstvo obce Kvasiny schvaluje program 11. zasedání Zastupitelstva Obce Kvasiny: 
I. Schválení programu zasedání
II. Kontrola plnění usnesení
III. Dotace z rozpočtu obce
IV. Bytové družstvo
V. Územní plán
VI. Majetkové smlouvy
VII. Výběrová řízení
VIII. Vyřazení majetku 
IX. Kompenzační bonus
X. Schválení účetní závěrky
XI. Závěrečný účet
XII. Rozpočtová opatření
XIII. Různé, diskuse
Výsledek hlasování:
 Pro:   12   
 Proti:     0   
 Zdrželi se:      0   
Usnesení č. 1/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení č. 2/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí kontrolu plnění usnesení 
Výsledek hlasování:
 Pro:  12  
 Proti:      0    
 Zdrželi se:      0  
Usnesení č. 2/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení č. 3/11/2020
Zastupitelstvo obce: 
a) bere na vědomí podání Žádosti o byt v Domově pro seniory v Rychnově nad Kněžnou paní Věry 

Hartmanové, nar. 15.2.1936, bytem Kvasiny 278;
b) vyslovuje souhlas s přidělením bytu v Domově pro seniory paní Věře Hartmanové, 

nar. 15.2.1936, bytem Kvasiny 278; 
c) schvaluje VPS o poskytnutí dotace mezi obcí a společností Sociální služby města Rychnov n. Kn. 

o.p.s. ve výši 30.000 Kč/osobu v souladu s Pravidly a za podmínek uvedených ve Veřejnoprávní 
smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu Obce Kvasiny;

d) schvaluje paní Věře Hartmanové odpuštění kompenzace Obci Kvasiny za poskytnutou dotaci 
ve výši 30.000 Kč z důvodu nemožnosti zajištění potřebné 24hodinové péče ze strany obce.

vše dle Přílohy č. 1 a pověřuje starostku podpisem smlouvy.
Výsledek hlasování:
 Pro:   12 
 Proti:    0  
 Zdrželi se:       0  
Usnesení č. 3/11/2020 bylo schváleno.
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Usnesení č. 4/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny bere na vědomí a souhlasí s Dodatkem č. 6 ke Smlouvě o sdružení 
investorů dle Přílohy č. 2 a pověřuje starostku jeho podpisem.
Výsledek hlasování:
 Pro:     12  
 Proti:      0  
 Zdrželi se:       0  
Usnesení č. 4/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení č. 5/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny projednalo a bere na vědomí znění návrhu Zprávy o uplatňování ÚP 
Kvasiny za období 07/2015 – 05/2020 dle Přílohy č. 3.
Výsledek hlasování:
 Pro:     12
 Proti:      0
 Zdrželi se:       0
Usnesení č. 5/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení č. 6/11/2020
Zastupitelstvo Obce rozhoduje o 
a) prověření požadavků č. 2 – č. 5 obsažených v Příloze č. 1 Zprávy ve Změně č. 2 ÚP Kvasiny;
b) nezařazení požadavku č. 1 obsaženém v Příloze č. 1 Zprávy ve Změně č. 2 ÚP Kvasiny;
c) revokuje usnesení schválené zastupitelstvem č. 13/19/2017.
    dle Přílohy č. 3.
Výsledek hlasování:
 Pro:     12
 Proti:      0
 Zdrželi se:       0
Usnesení č. 6/11/2020 bylo schváleno.
Usnesení č. 7/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje dle Přílohy č. 4 bezúplatný převod:
• části pozemku, pozemkové parcely p. č. 1239/1 ostatní plocha (silnice) vyznačenou v GP č. 928-

88/2019 vyhotoveném Petrou Červinkovou jako pozemek – pozemková parcela p. č. 1239/2 ostatní 
plocha (ostatní komunikace) o výměře 348 m2;

• části pozemku, pozemkové parcely p. č. 1406/1 ostatní plocha (silnice) vyznačenou v GP č. 928-
88/2019 vyhotoveném Petrou Červinkovou jako pozemek – pozemková parcela p. č. 1406/23 ostat-
ní plocha (ostatní komunikace) o výměře 97 m2

vše v k. ú. Kvasiny, z majetku Královéhradeckého kraje do majetku Obce Kvasiny, za následující 
omezující podmínky „Smluvní strany tímto sjednávají bezúplatně k tíži obdarovaného zákaz zcizení, 
kterým se obdarovaný výslovně zavazuje, že po dobu 10 let ode dne právních účinků vkladu vlastnic-
kého práva do katastru nemovitostí nepřevede vlastnické právo k daru třetí osobě a o dar bude při-
nejmenším po tuto dobu řádně pečovat, užívat jej výhradně jako pozemek pod chodníkem, v souladu 
s veřejným zájmem, tj. zejména jej nebude využívat ke komerčním či jiným výdělečným účelům a ani 
jej k takovým účelům neposkytne.“
Výsledek hlasování:
 Pro:  12
 Proti:     0    
 Zdrželi se:      0 
Usnesení č. 7/11/2020 bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje dle Přílohy č. 5 bezúplatný převod pozemků 
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- p. č. 245/3 ostatní plocha (silnice) o výměře 271 m2;
- p. č. 250/4 ostatní plocha (silnice) o výměře 531 m2;
- p. č. 250/5 ostatní plocha (silnice) o výměře 4 m2

vše v k. ú. a ve vlastnictví obce Kvasiny z majetku obce Kvasiny do majetku Královéhradeckého kraje 
a pověřuje starostku podpisem smlouvy.
Výsledek hlasování:
 Pro:     12 
 Proti:      0   
 Zdrželi se:       0  
Usnesení č. 8/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení 9/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny:
a) si vyhrazuje ve smyslu ust. § 102 odst. 3 z. č. 128/2000 Sb., zákona o obcích v platném znění 
rozhodnout o výběru dodavatele na veřejnou zakázku: Kvasiny – příprava pro optické rozvody OSO 
a MKDS“ a „Rekonstrukce a rozšíření VO – Kvasiny“;
b) na základě Protokolu hodnotící komise dle Přílohy č. 6 zápisu rozhodlo, jako zadavatel podlimitní 
zakázky s názvem „Kvasiny – příprava pro optické rozvody OSO a MKDS“ a „Rekonstrukce a rozší-
ření VO – Kvasiny “, zadané dle zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, v platném 
znění, o výběru dodavatele SITEL spol. s r. o., který předložil nabídku s nejnižší celkovou nabídkovou 
cenou 21.356.065,93 Kč bez DPH;
c) schvaluje jako nejvýhodnější, nabídku společnosti SITEL spol. s r. o., ve výši 21.356.065,93 Kč 

bez DPH;
d) schvaluje Smlouvu o dílo na akci: „Kvasiny – příprava pro optické rozvody OSO a MKDS“, I. etapa 

mezi Obcí Kvasiny jako objednatelem a společností SITEL spol. s r. o., jako zhotovitelem;
e) schvaluje Smlouvu o dílo na akci: „Rekonstrukce a rozšíření VO – Kvasiny “,  

I. etapa mezi Obcí Kvasiny jako objednatelem a společností SITEL spol. s r. o., jako zhotovitelem;
dle Přílohy č. 6 a pověřuje starostku podpisem smlouvy. 
Výsledek hlasování:
 Pro:     12
 Proti:      0   
 Zdrželi se:       0  
Usnesení č. 9/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení 10/11/2020
Zastupitelstvo obce Kvasiny:
a) si vyhrazuje ve smyslu ust. § 102 odst. 3 z. č. 128/2000 Sb., zákona o obcích v platném znění 

rozhodnout o vyloučení účastníka a výběru dodavatele na veřejnou zakázku: „Chodník III. etapa, 
veřejné osvětlení a MKDS Kvasiny“;

b) na základě Protokolu o posouzení nabídek a Zprávy o hodnocení nabídek na veřejnou zakázku: 
„Chodník III. etapa, veřejné osvětlení a MKDS Kvasiny“ dle Přílohy č.5 zápisu rozhodlo, jako za-
davatel zjednodušené podlimitní veřejné zakázky s názvem „Chodník III. etapa, veřejné osvětlení 
a MKDS Kvasiny“, zadané dle zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, v platném 
znění, rozhodl o vyloučení účastníka NOVOSTAV KOMUNIKACE a.s. ze zadávacího řízení a roz-
hodl o výběru dodavatele SITEL spol. s r. o., který předložil nabídku s nejnižší celkovou nabídko-
vou cenou 6.879.449,68 Kč bez DPH;

c) schvaluje jako nejvýhodnější, nabídku společnosti SITEL spol. s r. o., ve výši 6.879.449,68 Kč bez 
DPH;

d) schvaluje Smlouvu o dílo na akci: : „Chodník III. etapa, veřejné osvětlení a MKDS Kvasiny“ mezi 
Obcí Kvasiny jako objednatelem a společností SITEL spol. s r. o., jako zhotovitelem dle Přílohy  
č. 7 a pověřuje starostku podpisem smlouvy. 
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Výsledek hlasování:
 Pro:   12   
 Proti:      0  
 Zdrželi se:       0  
Usnesení č. 10/11/2020 bylo schváleno.
Usnesení 11/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje vyřazení majetku uvedeného v Příloze č. 8 z důvodu nové 
výstavby a pověřuje likvidační komisi vyřazením majetku. 
Výsledek hlasování:
 Pro:     12 
 Proti:     0    
 Zdrželi se:       0 
Usnesení č. 11/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení 12/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny souhlasí s připojením se ke stávkové pohotovosti obcí a krajů a vyvěše-
ním upozornění na stávkovou pohotovost obcí a krajů dle Přílohy č. 9.
Výsledek hlasování:
 Pro:     11
 Proti:      1 
 Zdrželi se:       0
Usnesení č. 12/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení 13/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny schvaluje účetní závěrku Obce Kvasiny zpracovanou k 31. 12. 2019 
za účetní období od 1. 1. 2019 do 31. 12. 2019 dle Přílohy č. 10.
Výsledek hlasování:
 Pro:     12 
 Proti:      0  
 Zdrželi se:       0   
Usnesení č. 13/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení 14/11/2020
Zastupitelstvo Obce Kvasiny uděluje souhlas s celoročním hospodařením obce  
a závěrečný účet Obce Kvasiny za rok 2019 včetně zprávy auditora o výsledku přezkoumání hospo-
daření obce za rok 2019, a to bez výhrad dle Přílohy č. 11.
Výsledek hlasování: 
 Pro:  12
 Proti:     0 
 Zdrželi se:       0  
Usnesení č. 14/11/2020 bylo schváleno.

Usnesení 15/11/2020
Zastupitelstvo obce Kvasiny bere na vědomí rozpočtová opatření č. 7, 8, 9, 10 schválená radou 
a schvaluje rozpočtové opatření č. 11 a to vše dle Přílohy č. 12.
Výsledek hlasování: Pro:   12  
 Proti:      0  
 Zdrželi se:      0
Usnesení č. 15/11/2020 bylo schváleno
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